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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

شهردار اصفهان:  

اصفهان »بدون زاینده رود« معنی ندارد
     هر کاری برای حفظ زاینده رود نیاز باشد انجام می دهیم و پروایی از عواقب آن نداریم
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مهم ترین دلیل رشد 
نرخ ارز چیست؟

افزایش نگرانی ها درباره شــیوع 
موج دوم کرونــا، تنش های بین 
چین و آمریکا و دو کره، سیاست ها 
حمایتی آمریکا و خوش بینی ها از 
تولید واکسن کرونا، در مجموع 
اثرات مثبت و منفی بر بازارهای 
جهانی داشته اســت. بازارهای 
داخلی نیز متاثــر از تحریم های 
بین المللی و کاهش درامدهای 
ارزی، همسو با یکدیگر به صورت 
افزایشی رشد داشته است و پیش 
بینی ها بر تداوم این روند تاکید 

دارند.
در هفته منتهی به ۳۰ خرداد نرخ 
دلار رشد ۳.۲ درصدی را به ثبت 
رساند که از روز شنبه این افزایش 
قیمت با شیب بیشتری رخ داده 
است. با رسیدن نرخ دلار به مرز 
۱۸۰۰۰ تومان برخی از معامله 
گران که بــه ادامه روند صعودی 
قیمت ها خوش بیــن نبوده اند، 
اقدام به فــروش دلارهای خود 
نمودند و همین امر باعث کاهش 
اندک نرخ دلار گردید. به علاوه 
کاهش حوالــه درهم نیز در افت 
قیمت روز شنبه موثر بوده است. 

روز دوشنبه مجددا...

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی 
استان خبر داد:

حضور 120 شرکت از 10 
استان کشور در نمایشگاه 

دام و طیور اصفهان
مدیرعامل شرکت نمایشــگاه های بین المللی 
اســتان اصفهان از حضور ۱۲۰ شــرکت از ۱۰ 
استان کشور در هجدهمین نمایشگاه بین المللی 
دام، طیور، آبزیان و دامپزشکی این استان خبر 

داد.
علــی یارمحمدیــان با اشــاره بــه اینکه این 
نمایشگاه از سوم تا ششم تیرماه در محل برپایی 
نمایشگاه های بین المللی اســتان واقع در پل 
شهرستان برپا خواهد شد، گفت: شرکت های 
فعال در حوزه های ژنتیک، خوراک دام و طیور و 

آبزیان، مکمل های غذایی...

جمال رزاقی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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2 ادامه در صفحه 

همتی از دلایل انتظار برای کاهش قیمت دلار می گوید

احتمال کاهش قیمت دلار چقدر است؟
هر چند قیمت دلار این روزها رشدی قابل توجه را تجربه کرده و پای 
هر دلار آمریکا به نزدیکی کانال ۱۹ هزار تومان در صرافی های بانکی 
رسیده است اما هنوز ساکنان ساختمان شیشه ای میرداماد از کاهش 

قریب الوقوع نرخ ها می گویند و صرافان نیز احتیاط بیشتری را 
در معاملات به کار می بندند.

قیمت دلار این روزها رکوردهای تازه ای را تجربه کرده و 
سدهای مقاومتی یکی پس از دیگری شکسته می شود. دلار هر 

چند در صرافی های بانکی به نزدیکی ۱۹ هزار تومان ...

مدیر دفتر حراست و امور محرمانه شرکت توزیع برق استان اصفهان خبر داد:

جمع آوری 3599 دستگاه ماینر در سطح استان اصفهان

تعرفه برق ماینر 
سال گذشته از سوی 
وزارت نیرو در زمان 

پیک مصرف 1۸00 
تومان و در ایام غیر 

پیک 450 تومان 
اعلام شد

مدیر دفتر حراست و امور محرمانه شرکت توزیع برق اســتان اصفهان گفت: از 15 خرداد ماه تاکنون 3599 دستگاه ماینر با توان مصرفی 13 هزار و 
591کیلووات )13.5 مگاوات( از 79 محل در استان جمع آوری شده است.

بهمن زیاری به مناسبت هفته مدیریت و صرفه جویی مصرف آب و برق در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: استفاده از دستگاه ماینر بدون مجوز مصداق تغییر 
کاربری و مجوز است و منجر به قطع برق آن بخش می شود.

وی بــا بیان اینکه شــرکت 
توزیع برق اســتان از طریق 
رصد مصرف لحظه ای برق و 
داده کاوی اقدام به شناسایی 
دســتگاه های ماینــر بدون 
مجوز می کنــد، گفت: ۹۰ 
درصد دســتگاه های ماینر 

در استان از این طریق شناسایی شده اند.
مدیر دفتر حراست و امور محرمانه شرکت 
توزیع برق اســتان اصفهان افزود: از ۱۵ 
خرداد ماه تاکنون ۳۵۹۹ دســتگاه ماینر 
با توان مصرفــی ۱۳ هزار و ۵۹۱کیلووات 
)۱۳.۵ مــگاوات( از ۷۹ محل در اســتان 

جمع آوری شده است.
وی با برآورد اینکه حــدود ۱۲۰ تا ۱۵۰ 
مگاوات ماینر در ســطح استان شناسایی 
شوند، گفت: عمده دســتگاه های ماینر 

جمــع آوری شــده از شهرســتان های 
فلاورجان، نجــف آباد، خمینی شــهر و 
شاهین شهر بوده اســت که عمده آنها در 
کارگاه های صنعتی بوده که تغییر کاربری 
داده اند و با تعرفه صنعتی اقدام به تولید ارز 

دیجیتال می کردند.
زیاری با بیان اینکه هر دستگاه ماینر حدود 
۱.۵ تا ۲ کیلووات بــرق مصرف می کند، 
یادآور شد: تعرفه برق ماینر سال گذشته 
از سوی وزارت نیرو در زمان پیک مصرف 
۱۸۰۰ تومــان و در ایام غیــر پیک ۴۵۰ 

تومان اعلام شد.
وی با بیــان اینکه با توجه به شناســایی 
مشترکین درخواســت می کنیم در این 
چند ماه اقدام به قطع دستگاه های ماینر 
خود کنند در غیر این صورت با هماهنگی 
اداره صمت و نیروی انتظامی دستگاه های 

تولید ارز دیجیتال جمع آوری می شود و 
همچنین به غیر از جرایم برق از سوی اداره 
صمت، مشــمول جریمه قاچاق خواهند 

شد.
به گفته مدیر دفتر حراست و امور محرمانه 
شرکت توزیع برق استان اصفهان، هزینه 
جریمه ۲ برابر میزان ارزش دستگاه ماینر 
اســت بنابراین مالکینی که ملک خود را 
اجــاره داده اند و در آنجا دســتگاه ماینر 
 مستقر است، مشــمول جریمه خواهند 

شد.
وی با بیان اینکه در ســال ۱۳۹۸ مطابق 
برآورد صورت گرفته از جمع آوری ماینرها 
مشــمول ۲ میلیارد و ۲۴ میلیون تومان 
جریمه شدند، گفت: برآورد می شود این 
میزان در ســال جاری بین ۷ تا ۸ میلیارد 

تومان جریمه برق باشد.

اخبار اصفهان
گـــزارش
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
8,200,0007,832,000قدیم

سکه طرح 
8,100,0007,700,000جدید

4,150,0003,900,000نیم سکه

2,300,0002,150,000ربع سکه

1,220,0001,120,000سکه گرمی

یک مثقال 
3,558,0003,375,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18821,400787,800 عیار

طلای آب شده 
3,558,0003,375,000نقدی

یک گرم طلای 
241,095,0001,038,000 عیار

فراخوان مناقصه عمومى همزمان با ارزیابى کیفى (فشرده) یک مرحله اى
((احداث مخزن و شیرخانه 10000 متر مکعبى قائمیه واقع در محدوده منطقه دو اصفهان)) 

مناقصه شماره 99-2-40

 شرکت آب و   فاضلاب استان اصفهان

نوبت دوم

1- شرکت آب و  فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد مناقصه عمومى همزمان با ارزیابى کیفى (فشرده)، مخزن و شیرخانه 10000 متر مکعبى 
قائمیه منطقه دو اصفهان به شماره (2099001434000005) را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى دولت برگزار نماید.                                                                                      
2- کلیه مراحل برگزارى مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایى پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکى دولت (ستاد) به آدرس:www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلى، مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهى امضاى الکترونیکى را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: تاریخ 99/04/01  مى باشد.

3- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت هاى الف:
3-1- آدرس: اصفهان، خیابان شــیخ کلینى، خیابان جابر ابن حیان، دبیرخانه معاملات شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان، تلفن:

8-36680030-031،  اتاق (292) 
4- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:

4-1- مرکز تماس:021-41934
4-2- دفتر ثبت نام:88969737 و 85193768

5- اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استان ها، در سایت سامانه (www.setadiran.ir) بخش ثبت نام / پروفایل / تامین کننده / مناقصه گر 
موجود است.

تاریخ انتشار نوبت دوم: 99/04/03 نام روزنامه: اخبار اصفهان   

تاریخروزساعتعنوان
99/04/04چهار شنبه15:00مهلت زمانى دریافت اسناد مناقصه

99/04/14شنبه15:00مهلت زمانى ارسال پیشنهاد
99/04/15یکشنبه 08:00زمان بازگشائى پاکت ها

آگهـى مزایـده

مجید صفارى - شهردار بادرود شناسه: 881565

نوبت دوم

شهردارى بادرود  در نظر دارد براساس مصوبه شوراى اسلامى شهر، طى تشریفات مزایده  عمومى و حسب 
ضوابط و مقررات آیین نامه مالى شهردارى ها، یک قطعه زمین به شماره 341 واقع در شهرك آزادگان با کاربرى 
مسکونى را به فروش برساند. لذا از کلیه متقاضیان، اشخاص حقیقى و حقوقى درخواست مى گردد از تاریخ 

99/03/27 جهت بازدید از محل مورد نظر و دریافت اسناد شرکت در مزایده به شهردارى مراجعه نمایند. 
آدرس5٪ سپرده شرکت در مزایدهقیمت کارشناسىمساحت (متر مربع)شماره قطعه زمینردیف

شهرك آزادگان54/000/000 4/000/000 ریال270 متر مربع1341

1- مدت قبول پیشنهادها از تاریخ انتشار آخرین آگهى حداکثر به مدت 10 روز مى باشد.
2- هزینه انتشار آگهى و هزینه کارشناسى بر عهده برنده مزایده مى باشد.

3- شهردارى در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است. 
4- برندگان اول و دوم و سوم مزایده چنانچه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد.

5- پیشنهاد دهندگان مى بایست 5 درصد مبلغ پایه زمین مورد نظر را تحت عنوان سپرده شرکت در مزایده به صورت ضمانت نامه 
بانکى یا اسناد خزانه و یا فیش نقدى به حساب شماره 106682190001 نزد بانک ملى بادرود واریز و ضمیمه پیشنهاد خویش نمایند. 

6- سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده مندرج است.

شهردارى کلیشاد و سودرجان به استناد مصوبه شماره 99/5/3053 مورخ 1399/01/30 شوراى 
محترم اسلامى شهر در نظر دارد امتیاز بهره بردارى و اجاره تابلوهاى تبلیغاتى با سازه هاى فک 

متحرك سطح شهر کلیشاد و سودرجان را 
از طریق برگزارى مزایده به مدت دو سال به 
کانون هاى تبلیغاتى و یا نمایندگى هاى داراى 
مجوز معتبر واگذار نماید. لذا از متقاضیان 
دعوت مى گردد مطابق اطلاعات ذیل به 

شهردارى مراجعه نمایند. 

چاپ اولآگهـى مزایـده

حامد اخگر - شهردار
تاریخ انتشار چاپ اول: 1399/04/03
تاریخ انتشار چاپ دوم: 1399/04/18

آگهـى مزایـده (نوبت سوم) 

محمدرضا شفیعى - شهردار وزوان شناسه: 887012

88
70
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شنا
شهردارى وزوان به استناد مجوز شماره 489-5-98 مورخ 1398/08/28 شوراى محترم اسلامى شهر وزوان 
در نظر دارد یک (1) پلاك مسکونى واقع در  خیابان شهید حدادیان، کوچه اول غربى (قلعه دهنو) به شرح ذیل را 
از طریق آگهى مزایده کتبى و قیمت کارشناسى به فروش برساند متقاضیان مى توانند از تاریخ انتشار این آگهى 
حداکثر به مدت 10 روز جهت دریافت شرایط شرکت در مزایده به صورت حضورى به امور مالى شهردارى و یا جهت 

کسب اطلاعات بیشتر به سایت شهردارى به آدرس www.Vazvan.ir مراجعه نمایند.
*  ضمناً هزینه چاپ آگهى و... به عهده برنده مزایده مى باشد. 

شماره پلاك ردیف
ثبتى

متراژ متر 
مربع

موقعیت 
زمین

 مبلغ پایه هر متر مربع 
بر اساس قیمت کارشناس دادگسترى

مبلغ پایه کل زمین 
به ریال

748,800,000 ریال3,200,000 ریالشمالى111/2686234

1399/04/03 الى 1399/04/28مهلت بازدید و اخذ اسناد 

01399/04/03 الى 1399/04/29مهلت تحویل اسناد

1399/04/30بازگشایى اسناد
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ادامه از صفحه یک
... نرخ حوالــه درهم افزایش یافته 
و منجر به رشــد همسوی دارایی 
های دیگر گردیده است. سکه نیز 
به تبعیت از دلار در روز شــنبه با 
افت ۰.۷ درصدی مواجه شــد اما 
در هفته مورد بررسی در مجموع 
رشد ۲.۳ درصدی را به ثبت رساند. 
در انتهای هفته مورد بررسی سکه 
به بالاترین نرخ خود، ۷ میلیون و 
۶۸۳ هزار تومان، رسید.  بازار سهام، 
سکه و ارز همسو با یکدیگر و متاثر 
از هم در حال پیشــروی هستند 
و پیش بینی می شــود با توجه به 
رشد نقدینگی سرمایه گذاری در 
این بازارها همچنان افزایشی باشد. 
یکی از مهم تریــن دلایل افزایش 
نرخ ارز اعــام کاهش منابع ارزی 
کشور و ضعف عرضه ارز می باشد و 
ممکن است در روزهای آتی از مرز 

۱۹۰۰۰ تومان نیز عبور کند.
قیمت جهانی طا در هفته گذشته 
با نوســان رو به رو بوده اســت؛ به 
طوری کــه از روز پنجشــنبه به 
جمعه رشد ۰.۳ درصدی داشته، 
و تغییرات آن تا روز ســه شــنبه 
۰.۶- درصد بوده و تا انتهای هفته، 
روز پنجشنبه، رشد ۰.۶ درصدی 
را به ثبت رسانده است. با افزایش 
نگرانی ها از شیوع موج جدید کرونا 
به ویژه در چین و ژاپن انتظار می 
رفت بهای طا به عنوان دارایی امن 
افزایش یابد اما با اعام فدرال رزرو 
آمریکا مبنی بر اتخاذ سیاست پولی 
انبساطی، کاهش تقاضا و قیمت 
طا را به دنبال داشت. این سیاست 
در ادامه باقی گذاشتن نرخ بهره در 
سطح صفر می باشد. عاوه بر اتخاذ 
سیاست های فدرال رزرو، خوش 
بینی ها در خصوص ساخت واکسن 
کرونا در کاهش بهــای طا موثر 
بوده است. ناگفته نماند که نگرانی 
ها از ادامه اوج گیری شیوع کرونا و 
افزایش تنش ها بین دو کره، چشم 
انداز افزایش قیمت جهانی طا را 

در روزهای آتی رقم زده است.
در هفته گذشته شاخص کل بورس 
با رشد ۶.۶ درصدی به ۱ میلیون و 
۲۲۹ هزار و ۶۷۳ واحد رسید. در 
شرایط کنونی مهم ترین عامل رشد 
شاخص کل سهام جریان نقدینگی 
و جو روانی حاکم بر جامعه می باشد 
و داده ها و تحلیل های بنیادی نقش 
کمتری به ویژه در مورد تازه واردان 
به بورس بازی مــی کند. با وجود 
تداوم ورود نقدینگی به بازار سهام، 
رفع موانع موجود برای استفاده از 
ظرفیت این بازار به منظور تأمین 
مالی بنگاه  ها ضروری است. به گفته 
تحلیلگران برای تداوم رشــد بازار 
ســهام، افزایش عرضه های اولیه 
حائز اهمیت می باشد. پیش بینی 
می شــود با وجود تداوم حمایت 
های دولت از بازار سرمایه، افزایش 
گرایش تقســیم ســود، افزایش 
انتظارات تورمی و رشد بازارهای 
موازی، بازار سهام همچنان با رشد 

رو به رو باشد.
در هفتــه منتهی بــه ۱۹ ژوئن 
)۳۰ خرداد( قیمــت انواع نفت در 
بازارهای جهانی با اندکی کاهش 
مواجه بوده است. نفت خام آمریکا، 
برنت و اوپک به ترتیب افت ۴.۱-، 
۲.۴- و ۲.۳- درصــدی را به ثبت 
رســانده اند. با بروز نگرانی ها در 
خصوص شــیوع مجــدد کرونا و 
همچنین افزایــش مجدد ذخایر 
نفت آمریکا، تقاضای سوخت و به 
دنبال آن قیمت نفت کاهش یافته 
است. بر اســاس پیش بینی های 
نهاد های بین  المللی قیمت نفت 
به دلیل احتمال گســترش موج 
دوم کرونا، افت تقاضا تا آخر سال، 
احتمال بازگشت تولیدکنندگان 
نفت شیل به بازار و افزایش عرضه 
از ســوی اوپک پاس در آینده، با 

کاهش قابل توجهی مواجه گردد.

اقتصاد استان
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نظارت ویژه بر شهریه مدارس اعمال شود
استاندار اصفهان گفت: آموزش و پرورش باید با اعزام بازرسان نامحسوس و با حفظ آبروی افراد، اقدام های 
ویژه ای در زمینه نظارت بر دریافت شهریه های بی ضابطه برخی از مدارس غیرانتفاعی در استان انجام دهد.

عباس رضایی در یکصد و چهل و یکمین جلسه شورای آموزش و پرورش استان اظهار کرد: برخی از والدین 
برای ثبت نام فرزندان خود به بعُد مسافت منزل و مدرسه توجه نکرده و دانش آموز خود را از یک سوی شهر 

در مدرسه غیرانتفاعی در سمت دیگر شهر نام نویسی می کند که این موضوع ترددهای بی مورد و آلودگی هوا را 
در بردارد. وی در خصوص مصوبه جلسه پیشین شورای آموزش و پرورش، گفت: تجهیز شیرهای سرویس های 

بهداشتی مدارس باید به صورت مشارکت مردمی و با همکاری انجمن های اولیا و مربیان و خیران انجام شود.
استاندار اصفهان با اشاره به بازگشایی مدارس و دانشگاه ها از ۱۵ شهریورماه، ادامه داد: براساس دستور رییس جمهور این زمان 

قابلیت انعطاف و جابجایی زمانی دارد که این موضوع باید توسط آموزش و پرورش به صورت مجزا در استان بررسی و اعام شود.
وی تصریح کرد: اداره کل نوسازی مدارس می تواند کمبود تجهیزات و نیز نیروی انســانی را با توجه به اینکه ممکن است زمانبندی حضور 
دانش آموزان در کاس های درس همانند گذشته نباشد با برنامه ریزی مناسب و جابجایی جبران کند.  رضایی اظهار کرد: سیاست گسترش 

مشارکت های خُرد مردمی در توسعه و تجهیز مدارس امری پسندیده است، ولی این موضوع نیازمند فرهنگسازی است.

۲ هزار فرصت شغلی در اردستان ایجاد می شود
 رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت اردستان گفت: حدود ۲ هزار فرصت شغلی با آغاز فعالیت واحدهای 

تولیدی در دست ساخت در این شهرستان ایجاد می شود.
محمدرضا باقری بیان کرد: ۱۵ واحد تولیدی در این شهرستان به پیشرفت فیزیکی حدود ۶۰ درصدی 

رسیده اند که پس از راه اندازی، این میزان اشتغال ایجاد خواهد شد.
وی یکی از شاخص های رشد اقتصادی در جامعه را رشد تولید عنوان کرد و افزود: نمونه بارز تولید، فعالیت 

بخش صنعت و معدن است که تا کنون ۶۴ فقره پروانه تاسیس با پیشرفت ۹۵ درصد صادر شده است.
رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت اردستان تاکید کرد: صدور این تعداد پروانه بهره برداری و وجود ۵۱ واحد فعال 

و نیمه فعال در منطقه بیانگر رشد و توسعه در این بخش است.
وی اضافه کرد: شهرستان اردستان با داشتن امکانات زیربنایی مناسب، قرار گرفتن در مسیر جاده ترانزیت و دسترسی به راه آهن، شرایط 

خوبی دارد که رشد صنعت را در پی خواهد داشت.
باقری ادامه داد: وجود معدن های مختلف با ذخیره های بالای مس، باریت، سرب، روی و آهن نیز می تواند زمینه رشد و توسعه شهرستان را فراهم 

کند که در این راستا تا کنون ۷۳ پروانه بهره برداری صادر شده است و ۵۷ معدن نیز در اردستان فعال هستند.

جمال رزاقی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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استفاده از دوچرخه 
در اصفهان، که شهری 

مسطح است، بسیار 
اهمیت دارد بنابراین 

قصد داریم تا یک 
پیست دوچرخه سواری 

از جاده باغ ابریشم که 
بخشی از مسیر حلقه 
حفاظتی شهر است و 
قسمت هایی از آن در 
محدوده شهری قرار 

دارد ایجاد کنیم

عــوارض آلایندگــی در 
مقابل جبران آسیب های 
آلودگی صنایع به شهرهای 
بزرگ پرداخت می شود و 
شهرداری ها می توانند از 
این منبــع درآمدی برای 
توسعه ناوگان حمل و نقل 
عمومی در راســتای کاهش آلودگی هوا 

استفاده کنند.
شهردار اصفهان تاکید دارد صنایعی که 
شرایط لازم را ندارند و استاندارد نیستند، 
هزینه های زیادی بر شهر تحمیل کرده و 
باید این هزینه ها را جبــران کنند، از این 
رو عوارض آلایندگــی در مقابل جبران 

آسیب های آلودگی پرداخت می شود.
برای بررســی این موضــوع، تاش ها و 
اقدامات شهرداری برای احیای زاینده رود، 
روند بازســازی اتوبوس های فرســوده، 
احــداث خط ســوم مترو، مســیرهای 
دوچرخــه در شــهر و … با قــدرت الله 
نوروزی، شــهردار اصفهان گفت و گویی 
انجام داده ایم که مشــروح آن را در ادامه 

می خوانید:

  شــهرداری حق آلایندگی را از 
صنایع آلاینــده دریافت می کند؟ 
شهرداری چه اقداماتی جهت کاهش 

آلودگی هوا انجام داده است؟
شهرداری اصفهان عوارض آلایندگی را از 
صنایع دریافت می کند، اما به نظرم آنچه 
باید، هنوز اتفاق نیفتاده اســت. آلودگی 
هوای شهر بر اثر تردد خودروها بیشتر از 
۳۵ درصد نیســت و بخش زیادی از این 
آلودگی به دلیل فعالیــت صنایع اطراف 
اصفهان است. پژوهش مشترکی توسط 
دانشــگاه های صنعتی و اصفهان انجام و 
میزان و درصد عوامل آلودگی هوا مشخص 
شد؛ در این بین سهم خودروها از آلودگی 
هوای شهر ۳۵ درصد و مابقی آن ناشی از 
فعالیت صنایع و سایر فعالیت های آلاینده 
بود، البتــه منظور از صنایــع تنها فولاد 
مبارکه، ذوب آهن و ســایر صنایع نیست 
زیرا هر فعالیت صنعتی سهم مشخصی در 

آلودگی هوا دارند.
اگر استفاده از فیلترهای کنترل خروجی 
در صنایع مستمر استفاده شود تعهدی 
بــرای پرداخت عوارض وجــود ندارد اما 

صنایعی که خروجی آنها استاندارد نیست، 
هزینه های زیادی بر شهر تحمیل می کنند 
و باید آن را با پرداخت عوارض آلایندگی 
جبران کنند. شــهرداری به سهم خود 
اقدامات قابل توجهی در راستای کاهش 
آلودگی هوای اصفهان انجام داده، به عنوان 
مثال تکمیل خط یک مترو و جا به جایی 
۱۲۰ هزار نفر مســافر بدون استفاده از 
سوخت فسیلی، گام مهمی برای کاهش 
آلودگی هوا است. مترو تا مرداد ۹۶ تنها 
از ایستگاه قدس تا میدان امام حسین )ع( 
فعال بود و تنها ۱۹ هزار مسافر را جا به جا 
می کرد، با آغاز این دوره مدیریت شهری 
اقدامی که نیاز به حداقل سه سال زمان 
داشت با تاش شبانه روزی و اختصاص 
بودجه در کمتر از چهار ماه به پایان رسید. 
در حال حاضر روزانه ۱۲۰ هزار مســافر 
با ســرفاصله زمانی ۱۱ دقیقه جا به جا 
می شــوند، این اقدام گامی برای کاهش 
آلودگی هوای شهر اصفهان، حفظ محیط 

زیست و رعایت حقوق شهروندی است.

  یکی از مواردی که همواره مطرح 
کردید مطالبه بــرای جریان یافتن 
زاینده رود اســت، شهرداری برای 
حفظ این رودخانه چه تلاشی کرده 
و آیا می تواند از اختیارات خود برای 

جاری بودن آن استفاده کند؟
در موضوع زاینده رود، شهرداری به عنوان 
مطالبه گر و مسئول، امکان پیگیری دارد، 
در ســال های اخیر بارها پیگیری هایی 
از رئیس جمهور و ســایر دســتگاه های 
بالادســتی برای حفظ جریــان آب در 
رودخانه انجام دادیم، البته در حال حاضر 
شــرایط با توجه به بارندگی های ســال 
گذشته و امسال متفاوت شده است. یکی 
از سه دغدغه نخست شهرداری موضوع 
»زاینده رود« اســت، زیرا اصفهان بدون 
زاینده رود معنی ندارد و به همین دلیل هر 
کاری برای حفظ زاینده رود نیاز باشد انجام 

می دهیم و پروایی از عواقب آن نداریم.

  یک سوم بودجه سال ۹۷ به بخش 
حمل و نقل عمومی اختصاص یافت 

زیرا معتقد بودید ارتقا حمل و نقل 
راه نجات شهر است؛ به غیر از تکمیل 
خط یک مترو و آغاز عملیات اجرایی 
خط دو، تغییری در وضعیت ناوگان 
اتوبوســرانی اصفهان حاصل شده 

است؟
بله، معتقدم این تحول اتفاق افتاده است؛ 
ســال ۹۷، ۵۰ دســتگاه اتوبوس و سال 
گذشته ۱۰۰ دستگاه اتوبوس خریداری 
شده است که تاکنون ۷۵ دستگاه اتوبوس 
وارد ناوگان حمل و نقل شــده اســت؛ 
عاوه بر این سال گذشته شمار زیادی از 
اتوبوس های شهری بازسازی شد. امسال 
نیز در تفاهم نامه ای بــا دولت باید ۷۰۰ 
اتوبوس بازسازی شود که با احتساب ۱۰۰ 
اتوبوس بازسازی شده سال گذشته، ۸۰۰ 
دستگاه اتوبوس بازسازی شده وارد چرخه 
حمل و نقل عمومی کان شهر اصفهان 
خواهند شــد. همچنین ۱۵۰ دســتگاه 
اتوبوس جدید نیز به ناوگان اتوبوسرانی 

اضافه خواهد شد.
در مجموع شــرکت واحد اتوبوســرانی 
اصفهان ۱۲۰۰ اتوبوس دارد که به معنای 
تحولی عظیم در اتوبوسرانی اصفهان است. 
تاکنون در مسیر درست گام برداشتیم، 
در شماری از شــهرهای کشور بخشی از 
سازمان اتوبوســرانی به بخش خصوصی 
واگذار شده است؛ اگرچه در اصفهان نیز 
در سال های گذشته این اتفاق افتاده اما به 
شکل صحیح نبوده، در نتیجه این سازمان 
ماهانه باید چندین میلیارد تومان به حقوق 

و سایر هزینه های خود اختصاص دهد.
به هر حال باید سازمان اتوبوسرانی یارانه 
پرداخت کــرد؛ بنابراین بــرای مدیریت 
بهتر، جلب رضایت مردم و ارائه خدمات 
بیشتر نیاز است این ســازمان بخشی از 
فعالیت های خــود را به بخش خصوصی 
واگذار کند تا هزینه های آن دیگر بر دوش 

شهرداری سنگینی نکند.
تنها یک سوم بودجه سازمان اتوبوسرانی 
از طریق پرداخت کرایه تأمین می شــود 
و دو سوم هزینه ها را شهرداری پرداخت 
می کند؛ هر چند با شــیوع ویروس کرونا 
همین یک سوم درآمد را نیز از دست داده 

است. تحول در این سازمان باید با سرعت 
بیشــتر اتفاق بیفتد تا به جایگاه واقعی 
خود برسد و شهروندان انگیزه بیشتری 
برای اســتفاده از اتوبوس داشته باشند. 
در موضوع توســعه مترو نیز باید توجه 
داشته باشیم که مترو به تنهایی نمی تواند 
مسائل ترافیکی شــهر را رفع کند و نیاز 
 به توســعه به هم پیوسته در حمل و نقل

 عمومی داریم.

  موضوع دیگری کــه همواره در 
اصفهان برای کاهش ترافیک شهر 
مطرح می شود استفاده از دوچرخه 
است و شهرداری بر این مسئله تاکید 
دارد، در دو ســال اخیر مسیرهای 
دوچرخه ســواری اصفهان چقدر 
افزایش یافته اســت؟ و شهرداری 
چقدر به لحاظ فرهنگی در این زمینه 

فعال بوده است؟
در شهر توسعه یافته باید تمام زیرساخت ها 
برای حمل و نقل فراهم باشد؛ اگر شهری 
با جمعیت بیش از یک میلیون نفر مترو 
نداشــته باشــد، توســعه یافته نیست، 
بنابراین مترو و تراموا باید در این شهرها 
وجود داشته باشــد. ناوگان اتوبوسرانی 
کانشهرها باید مجهز و استاندارد و تعداد 
تاکسی ها جوابگوی نیاز شهروندان باشد؛ 
موتورسیکلت شــهروندان دودزا نباشد 
و تا حد امــکان برقی باشــد؛ همچنین 
پیــاده راه ها، پل هــا و دسترســی ها به 
گونه ای باشد که در بســیاری از مکان ها 
 نیاز بــه اســتفاده از خودرو احســاس

 نشود.
استفاده از دوچرخه در اصفهان، که شهری 
مسطح است، بسیار اهمیت دارد بنابراین 
قصد داریم تا یک پیست دوچرخه سواری 
از جاده باغ ابریشم که بخشی از مسیر حلقه 
حفاظتی شهر است و قسمت هایی از آن 
در محدوده شهری قرار دارد ایجاد کنیم. 
البته ایجاد بخشــی از این مسیر بر عهده 

دستگاه های دیگر است.
در طول سه ســال گذشته حدود هشت 
کیلومتر به مســیرهای دوچرخه سواری 

شهر اضافه شده است. 

شهردار اصفهان:  

اصفهان »بدون زاینده رود« معنی ندارد
بر اساس ماده ۳۹ قانون مالیات بر ارزش افزوده واحدهای آلاینده 
حریم شهر علاوه بر مالیات و عوارض موضوع این قانون، مکلف 
هستند که یک درصد از قیمت فروش سالانه خود را به عنوان 

عوارض آلایندگی مستقیماً به حساب شهرداری واریز کنند.
صنایع آلاینده باید به شهرهایی که آلودگی بر زندگی شهروندان 
آن تأثیر می گذارد، حق آلایندگی پرداخت کنند زیرا عوارض 
آلایندگی حق شهرداری ها است و صنایع تا زمانی که آلایندگی 
دارند باید عوارض را بپردازنــد و از طرف دیگر در جهت رفع و 

کاهش آن اقدام کنند.

     هر کاری برای حفظ زاینده رود نیاز باشد انجام می دهیم و پروایی از عواقب آن نداریم

ایمنا
گفــت و گـــو

ISFAHAN
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مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی استان خبر داد:

 حضور ۱20 شرکت از ۱0 استان کشور
 در نمایشگاه دام و طیور اصفهان

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی 
استان اصفهان از حضور ۱20 شرکت از ۱0 استان 
کشور در هجدهمین نمایشگاه بین المللی دام، 

طیور، آبزیان و دامپزشکی این استان خبر داد.

علی یارمحمدیان با اشاره به اینکه این نمایشگاه از سوم تا ششم تیرماه در محل 
برپایی نمایشگاه های بین المللی استان واقع در پل شهرستان برپا خواهد شد، 
گفت: شــرکت های فعال در حوزه های ژنتیک، خوراک دام و طیور و آبزیان، 
مکمل های غذایی دام و طیور، تولید روغن و اســید چــرب، لوازم مرغداری و 
جوجه کشی، تولید باسکول و تجهیزات دام و طیور و آبزیان در این نمایشگاه 
حضور خواهند داشت. وی با بیان اینکه هجدهمین نمایشگاه بین المللی دام، 
طیور، آبزیان و دامپزشکی در ۸ هزار مترمربع فضای نمایشگاهی برپا می شود، 
افزود: شــرکت هایی از اســتان های اصفهان، قزوین، تهران، خراسان رضوی، 
چهارمحال و بختیاری، فارس، یزد، مازندران، البرز و قم در این نمایشگاه حضور 
خواهند داشت و به ارائه توانمندی ها و پتانسیل های تولیدی، خدماتی و صادراتی 
خود می پردازند. مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان با 
اشاره به اینکه این نمایشگاه با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی برگزار خواهد 
شد، تصریح کرد: بازدید از این نمایشگاه فقط برای متخصصان، کارشناسان و 
فعالان مرتبط با حوزه نمایشگاه مجاز خواهد بود و عموم مردم امکان بازدید از 
نمایشگاه را نخواهند داشت. به گفته وی، شرکت نمایشگاه های بین المللی استان 
اصفهان با ارائه دعوت نامه به متخصصان، کارشناسان و فعالان بخش های مرتبط 
با نمایشگاه دام، طیور، آبزیان و دامپزشکی، زمینه بازدید این عزیزان از نمایشگاه 
را فراهم می کند. به گزارش شرکت نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان، 
یارمحمدیان تصریح کرد: این دعوت نامه ها به صورت کارت های دعوت چاپی، 
پیامک، نامه و یا دعوت نامه های الکترونیک در اختیار متخصصان قرار می گیرد و 
آنها می توانند با مراجعه به محل برپایی نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان 

و ارائه دعوتنامه، از نمایشگاه بازدید کنند.

خــــبـــر

دامپزشک ها هنگام معاینه یک گاو بیمار 
در اواخر دوره قاجاریه در اصفهان

اصفهان
قدیم

خـــبــــر

معاون برنامه ریزی شرکت آب منطقه ای اصفهان:

سدهای استان اصفهان در مسیر توسعه صنعت گردشگری قرار می گیرد
معاون برنامه ریزی شرکت آب منطقه ای اصفهان از قرار 
گرفتن سد زاینده رود و تعدادی از سدها و تاسیسات آبی 

استان در مسیر توسعه صنعت گردشگری خبر داد.
بابک ابراهیمی با اشاره به اهمیت سدها و تاسیسات آبی در جهت توسعه صنعت گردشگری، 
اظهار کرد: استان اصفهان با سدها و تاسیسات آبی فراوان می تواند کانون گردشگری جذابی را 
در منطقه پدید آورد. وی افزود: طی تفاهم نامه وزارت نیرو و وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی در جهت تسهیل و توسعه سرمایه گذاری در بخش گردشگری در منابع و 
تاسیسات آبی، سال گذشته تفاهم نامه ای بین این دو وزارتخانه منعقد و در جهت تحقق این 
مهم فراخوان عمومی شناسایی سرمایه گذار توسط شرکت آب منطقه ای اصفهان اعام شد.  
دبیر کمیته هماهنگی گردشــگری اســتان اصفهان برخی از اهداف اجرای فعالیت های 
گردشگری و تفریحی در منابع و تاسیسات آبی را برشمرد و تصریح کرد: تثبیت جایگاه آب 
در توسعه گردشگری و بهره برداری بهینه و پایدار از منابع آب و افزایش اشتغالزایی به ویژه در 
جوامع محلی و شناسایی و معرفی ظرفیت های گردشگری و تفریحی در منابع و تاسیسات 
آبی برخی از اهداف تفاهم نامه وزارت نیرو و وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
است. وی اضافه کرد: با توجه به اهمیت اجرای فعالیت های گردشگری و تفریحی در منابع 
و تاسیسات آبی، شرکت آب منطقه ای اصفهان برای جذب سرمایه گذاران در جهت توسعه 

فعالیت های گردشگری پیرامون تاسیسات آبی اقدام کرده است.
به گزارش شرکت آب منطقه ای اصفهان، ابراهیمی به اجرای طرح امکان سنجی و مکان یابی 
کاربری گردشگری پیرامون چشمه های مهم و تاسیسات آبی استان اصفهان اشاره کرد و افزود: 
استان اصفهان بستر سرمایه گذاری گردشگری پیرامون مهم ترین سدها و تاسیسات آبی را 
فراهم کرده است که با توجه به قابلیت های برتر و زمینه های مساعدتر برای جذب سرمایه 

گذاری در بخش گردشگری در اولویت قرار گرفته است.
معاون برنامه ریزی شرکت آب منطقه ای اصفهان تاسیسات دارای اولویت سرمایه گذاری 
گردشگری شرکت آب منطقه ای را معرفی کرد و گفت: فراخوان طرح های گردشگری سد 
زاینده رود )با هدف ایجاد یا استفاده از کمپ های اقامتی-تفریحی و بازدید(، سد باغکل )با 
هدف بهره برداری از دریاچه سد برای مقاصد گردشــگری و تفریحات آبی(، سد خمیران 
)ایجاد کمپ گردشگری با هدف توسعه ورزش ها و تفریحات آبی(، سد گلپایگان )با هدف 
ایجاد سایتهای اقامتی-تفریحی(، سد و تونل چشمه لنگان در فریدونشهر)ایجاد کمپ های 
گردشگری با هدف توسعه طبیعت گردی و ورزش های زمستانی(، سد تنظیمی آبشار در 
مرکز شهر اصفهان )ورزش های آبی( و سد قره آقاچ )کمپ گردشگری و تفریحی( در قالب 
قراردادهای ساخت، اجاره و بهره برداری و انتقال)BLOT( جهت ارزیابی کیفی سرمایه گذاران 

منتشر شده است.

اخبار اصفهان
خـــبــــر

مشکلات و پیشنهادات

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

   ۵۷۵- تردد موتور سیکلت ها از داخل پیاده روها به عنوان یک معضل جدی 
در شهراست وتقریبا پیاده رویی نیست که در آن موتور سیکلت ها تردد نکنند، 

چرا با این موضوع هیچ برخوردی نمی شود؟
  ۵۷۶- این همه که در مورد خطرات تلفن همراه الکل زده در فضای مجازی 
صحبت شــده ولی همچنان این موضوع حادثه آفریده، صدا وسیما لطفا 
برنامه  ای در این خصوص تهیه وپخش کند تا کمتر شاهد آسیب های ناشی 

از آن باشیم.
  ۵۷۷- برخی از صندلی های ایستگاه های اتوبوس که از جنس چوب هستند 
دچار رفتگی یا خوردگی شده اند و همین مسئله موجب شده لباس شهروندان 

آسیب ببیند وپاره شود، چرا شهرداری در این خصوص اقدامی نمی کند؟
  ۵۷۸- چند روزی میشه که آمار مبتایان کرونا سه رقمی شده وتعداد فوت 
شدگان نیز رو به افزایش است علت اینکه مردم دیگر نسبت به این بیماری 
حساست قبل را ندارند دولت اســت که هر روز در حال بازگشایی اماکن و 

فضاهای عمومی است.
  ۵۷۹- فساد قوه قضاییه سابق موضوعی نیست که مردم به راحتی از کنار آن 
عبور کنند، از آقای رئیسی در خواست می کنیم محکم وقاطع با این موضوع 

برخورد کنند.وای به روزی که بگندد نمک. 

صدای شمـــا

30004830۲0

3۲۲74500

اخبار اصفهان
خـــبــــر
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بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

استخدام منشی مسلط به حسابداری 
خانم در شرکت سامان سلامت آدریان

تلفن 03132362000

استخدام بازاریاب تلفنی خانم با 
حقوق و مزایا در شرکت آرتا

تلفن 03135210168

استخدام حسابدار در فروشگاه 
اینترنتی بلینکالا در اصفهان

تلفن 03132664018

استخدام کارشناس فروش حضوری 
با حقوق و مزایا در اصفهان
موبایل 09918600497

استخدام کارمند فنی آقا)مهندسی 
شیمی( در یک شرکت معتبر در 

اصفهان
موبایل 09132259747

بازگشــایی  از  بعــد 
رستوران ها، هنوز رعایت 
پروتکل های بهداشــتی، 
ضروری است و با رعایت 
نکردن اصول بهداشتی، 
خود و عزیزانمــان  را به 
خطــر می اندازیم. برخی 
بدون توجه به وجود ویروس کرونا مانند 
قبل از اپیدمی ویروس رفتار می کنند 
که در این شــرایط این رفتارها باعث 
انتقال و گســترش کرونا می شود. در 
ادامه به چند رفتــار خطرناکی که در 
شــرایط کنونی در رســتوران ها انجام 

می دهیم، می پردازیم.
بدون ماسک وارد رستوران شدن

با خود فکــر می کنیم، با ماســک که 
نمی شــود غذا خورد پس چــه فرقی 
می کند با ماسک وارد شــویم یا بدون 
ماســک. موضــوع اینجاســت که در 
هنگام خوردن، کســی با فاصله ی کم 
با شما صحبت نمی کند و شما به نوعی 
فضای خصوصی و حریم خود را حفظ 
می کنید)رعایــت فاصله ی اجتماعی(. 
بهتر است بدانیم داشــتن ماسک 85 
درصد از انتقال کرونا ویروس جلوگیری 

می کند. دوبــاره روی این موضوع فکر 
کنید؛ از لحظه ی ورود شما تا لحظه ی 
تحویل غذایی که روی میز می آید؛ شما 
با گارســون صحبت می کنید، شــاید 
با همراهانتان درباره ی ســفارش غذا 
مشــورت کنید و در آخر به ســرویس 
بهداشتی و برای دست شستن بروید. 
این 4 مرحله، به راحتی می تواند شما را 
در خطر ابتلا به ویروس کرونا قرار دهد. 
پس بدون ماســک وارد رســتوران ها 

نشوید.
 وسایل شخصی در مکان عمومی

بهتر اســت به این نکته دقت کنید که 
آیا وسایلی که با آنها در تماس هستید 
یک بار مصرف و فقط برای شماست یا 
عمومی است. وسایلی مانند کاور روی 
دستگاه کارت خوان، منوی غذایی که 
لمــس می کنید اگر شــخصی و یکبار 
مصرف نبود، از تماس با آن خودداری 
کنید و از مســئول صندوق یا گارسون 
بخواهید که به جای شما انجام دهند. 
اگر مجبور شدید خودتان آنها را انجام 
دهید بلافاصلــه از اســپری های ضد 
عفونی اســتفاده کنید و دست هایتان 

را با آب و صابون بشویید.
با دست غذا نخورید

بزرگ ترین اشــتباهی که می توانید در 
رســتوران ها انجام دهید، با دست غذا 
خوردن است. پس،  از سفارش غذاهایی 
که باید با دســت آنها را بخورید مانند 
همبگر و چیزبرگــر و غیره، خودداری 

کنید. می توانید از مســئول، تقاضای 
کارد و چنگال کنید و خوردن غذا را با 
آنها ادامه دهید. به خاطر داشته باشید 
که از محلول های ضــد عفونی کننده 
برای ضد عفونی کردن کارد و چنگال 
در رستوران استفاده نکنید. بهتر است 
آن را بــا آب جوش اســتیریل کنید؛ 
زیرا تشــخیص اتانول و متانول در آن 
شرایط سخت است و ممکن است دچار 

مسمومیت شوید.
کارت بانکی به جای پول نقد

امروزه راه های زیــادی برای پرداختن 
وجود دارد از جمله موبایــل بانک ها، 
دســتگاه های کارت خوان و کیف پول 
آنلاین. به نفع ســلامتی ماست که در 
حال حاضر گزینه  پــول نقد را همواره 
خاموش نگه داریم و از دیگر راه حل های 

کم خطر استفاده کنیم.
 اکیپی بیرون رفتن

گاهی اوقات ما برای وقــت گذرانی با 
دوســتان مان رســتوران ها را انتخاب 
می کنیم. بهتر اســت به این نکته دقت 
کنید که نباید در این شرایط خطرناک 
که علت گســترش کرونا تنها سرایت 
آسان از طریق دیگر افراد است، گروهی 
و به اصطلاح اکیپی بیــرون رویم. در 
این شرایط بهتر اســت این موضوعات 
را برای محافظت از خود و خانواده مان 

رعایت کنیم.
استفاده از خودکار رستوران

دقت کنید که در رســتوران چه کسی 

به خودکار دســت می زنند. گارسون، 
مسئول صندوق، شما و مشتریان دیگر. 
اگر می دانید، روال کار رســتورانی به 
این صورت است که باید چیزی را امضا 
کنید یا به هر دلیلــی خودکار لازم تان 

می شود، یکی همراه داشته باشید.
استفاده از دستگیره ها

دســتگیره ی در مکان های عمومی از 
جمله اشیایی است که موجب سرایت 
این بیماری می شــود. از دست کش یا 
دستمال کاغذی برای باز یا بسته کردن 

آنها استفاده کنید و ســریعا دستمال 
و دســت کش مــورد اســتفاده را در 

سطل زباله ی در دار بیندازید.
 در یک پرس غذا با هم شــریک 

نشوید
بهتر است در این شرایط به این موضوع 
دقت کنید که غذاخوردن شریکی شما 
باعث نشستن نزدیک یکدیگر می شود 
که رفتــاری پرخطر در این شــرایط 
قلمــداد می شــود. این رفتــار اصول 
بهداشت تنفسی را هم زیر پا می گذارد.

استفاده از سرویس بهداشتی
بهتر اســت که برای ضد عفونی کردن 
دست ها اسپری منحصر به خود را همراه 
داشته باشید. اگر مجبور به استفاده از 
سرویس بهداشــتی در مکان عمومی 
شدید بهتر است که سیفون را با کفش 
فعال نکنید و به هر کجا که دست زدید 
ســپس به هیچ عنوان دســت به سر و 
صورت خود نزنید بلافاصله دستان خود 
را بشویید و از اســپری استیریل الکلی 

استفاده کنید.

رفتارهای پرخطر در رستوران ها در روزهای کرونایی
با خود فکر می کنیم، با ماسک که نمی شود غذا خورد پس چه فرقی 

می کند با ماسک وارد رستوران شویم یا بدون ماسک؛ اما شاید 

بهتر است دوباره روی این موضوع فکر کنید.

به خاطر داشته 
باشید که از 

محلول های ضد 
عفونی کننده برای 

ضد عفونی کردن 
کارد و چنگال در 

رستوران استفاده 
نکنید. بهتر است 
آن را با آب جوش 

استیریل کنید؛ زیرا 
تشخیص اتانول 
و متانول در آن 

شرایط سخت است 
و ممکن است دچار 

مسمومیت شوید.

بهداشت نیوز
گزارش

ISFAHAN
N E W S

گزارش

عضــو 
هیات علمی دانشــگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی 

نسبت به تبعات ناشی از رعایت نکردن نکات بهداشتی و فاصله گذاری ها از سوی مردم هشدار داد و 
گفت: اپیدمی کرونا تمام نشده و همچنان با شدت گذشته عمل می کند، بسیاری از استان ها در وضعیت 

قرمز قرار دارند و آمار مبتلایان بسیار بالا است.
عاطفه عابدینی فوق تخصص بیماری های ریوی بیمارستان دکتر مسیح دانشوری اظهارداشت: تهران 
نیز وضعیت خوبی ندارد و طی چند روز اخیر با روند رو به افزایشی روبرو بوده که تماس های مکرر مردم 
در اماکن عمومی بدون استفاده از ماسک و سایر ابزار حفاظتی و عدم رعایت فاصله گذاری اجتماعی از 

مهم ترین عوامل افزایش شیوع و انتقال بیماری است.
وی تصریح کرد: تماس های مکرر مردم در اماکن عمومی بدون اســتفاده از ماسک و سایر ابزارهای 

حفاظتی و رعایت نکردن فاصله گذاری اجتماعی از مهم ترین عوامل شیوع و انتقال بیماری است.
وی با بیان این که کووید 19 تظاهرات بالینی و علایم متنوعی دارد، افزود: البته همچنان شایع ترین 

عضوی که درگیر می شود، ریه و بعد از آن علایم گوارشی است که به نظر می رسد 
نسبت به اوایل شیوع اپیدمی افزایش یافته است.این پزشک فوق تخصص ادامه داد: 
با گذشت زمان دانش متخصصان نسبت به این بیماری نوپدید افزایش یافته است،   
درحال حاضر می دانیم که بسیاری از سردردهای مقاوم یا تازه آغاز شده یا کاهش 

حس چشایی یا بویایی می تواند از علایم کرونا باشد.
آغاز سردردهای مقاوم می تواند از علائم کرونا باشد

عابدینی ادامه داد: همچنین اختلالات لخته ای منجر به ســکته مغزی نیز از دیگر 
علایم احتمالی ویروس کووید 19 است که در اوایل اپیدمی یا کمتر مشاهده می شد 
و یا توسط کادر درمان و متخصصان مورد توجه قرار نمی گرفت.وی یادآور شد: این در 
حالی است که طی چند وقت اخیر برخی بیماران کرونایی با علائم سکته و یا سردردهای 
مقاوم تازه شروع شده مراجعه می کنند.عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی تصریح کرد: البته این تظاهرات بالینی متنوع به این معنا نیست که دیگر ریه 
درگیر نمی شود، بلکه علاوه بر ریه احتمال درگیری سایر بخش ها هم وجود دارد، ولی 
به نظر می رسد که علائم بیماری نسبت به اوایل اپیدمی تغییر کرده بخصوص این که افراد معمولا با 
علائم ناشایع مراجعه می کنند و پس از  اسکن ریه، درگیری ریوی هم مشاهده می شود و متاسفانه هنوز 
عامل مرگ بیماران کرونایی نارسایی های تنفسی است.عابدینی درمورد وضعیت مرگ و میر بیماران 
کرونایی، عنوان کرد: در ابتدای اپیدمی اکثر بیماران با وضعیت تنگی نفس حاد مراجعه می کردند که 
همین مساله عامل افزایش آمار مرگ ومیر بیماران کرونایی بود البته احتمال جهش یا تضعیف و کاهش 

شدت آسیب زایی ویروس نیز جزو فرضیه های مطرح است که هنوز تایید قطعی نشده است.
با بیان این که تعداد کیس های شدید بیماری کمی کاهش پیداکرده است، گفت: البته هنوز میزان 
مرگ ومیر ناشی از بیماری کرونا وجود دارد و همچنان ناشناخته های زیادی درباره این بیماری نوپدید 
باقی مانده، به عنوان نمونه هنوز نمی دانیم چه افرادی از نظر ایمنی ژنتیکی مستعد ابتلا بوده و بدن شان 

قدرت مقابله با آن را ندارد.
این فوق تخصص ریه همچنین درباره درمان های مرتبط با کرونا تصریح کرد: درمان کووید 19 درحال 
حاضر به دو شاخه درمان های ضدویروسی و درمان برای تعدیل سیستم ایمنی تقسیم می شود که 
بسته به شرایط بیمار و مرحله بیماری اعمال می شود.عابدینی یادآور شد: البته بسیاری از این درمان ها 
از همان نیمه های اسفند اعمال شده و طرح این مساله که درحال حاضر روش های درمانی داریم که 
در ابتدا نداشتیم، واقعا درست نیست.وی به برخی علل کاهش آمار مرگ و میر بیماران کرونایی اشاره 
و تصریح کرد: در ماه های اخیر علاوه بر افزایش دانش و تجربه کادر درمان، آگاهی مردم نسبت به این 
بیماری بیشتر شده و افراد با دیدن علایم سریع تر به مراکز درمانی مراجعه می کنند که خود مساله باعث 
کاهش مرگ ومیر شده و البته موضوع فرضیه تضعیف ویروس نیز مطرح است.عضو هیات علمی دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی همچنین درخصوص انتشار مطالبی در فضای مجازی مبنی بر درگیری 
شدید ریه در مبتلایان بدون علامت، اظهار داشت: درگیری با ویروس کرونا مراحل و شدت مختلفی 
داشته و افراد را از مراحل ابتدایی تا شدید نارسایی ریه درگیر می کند، حتی ناقلین بدون علامت نیز 

وجود دارند که تنها از طریق انجام تست شناسایی شده اند.
عابدینی ادامه اد: با این حال اگر فردی دچار نارسایی و درگیری شدید ریوی یعنی درگیری بالای 50 
درصد باشد حتما علامت دار خواهد بود و بیماری به  صورت سرفه خشک یا تنگی نفس خود را نشان 

می دهد و اگر فردی بی علامت باشد، مطمئنا درگیری ریوی خفیف است.
استفاده از ماسک برای تمام افراد ضروری است

این فوق تخصص ریه بیمارستان دکتر مسیح دانشوری با تاکید بر ضرورت استفاده از ماسک برای 
تمامی افراد جامعه،  عنوان کرد: بسیاری از افراد ممکن است ناقل بدون علامت باشند و از این طریق 
منجر به شیوع بالاتر بیماری شوند،   برخی علائم خفیف داشته و بدون توجه به این مسئله در مجامع 
عمومی و محیط کار حاضر می شوند و بیماری را به سایرین منتقل می کنند و به این مساله نیز توجه 

نمی کنند که شاید بیماری در نفر بعدی شدیدتر ظاهر شده و یا حتی منجر به مرگ افراد شود.

استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی:

کرونا همچنان با شدت گذشته عمل می کند

استخدام Full-Stack Developer در 
شرکت ویوا پترو آسیا در اصفهان

shams@vivapetro.com

استخدام کارشناس آمار در یک 
مرکز تشخیصی پزشکی در اصفهان

واتساپ 09134331605

استخدام حسابدار در شرکت آهن 
ماشین توان ) آترود ( در اصفهان

واتساپ 09138199472

استخدام کارشناس منابع انسانی 
خانم در یک شرکت معتبر در 

اصفهان
fbwork929@gmail.com

استخدام حسابدار،سرپرست 
فروش،کارشناس فروش ماهر در 

اصفهان
واتساپ 09138199472

استخدام تکنسین فنی آقا و 
کارشناس بازرگانی خارجی آقا در 

اصفهان
تلفن 03135721110

استخدام حسابدار خانم در یک 
واحد تولیدی در اصفهان
موبایل 09023227731

استخدام کارشناس واردات و مدیر 
بازرگانی خارجی درگروه بین المللی 

ایندکس
موبایل 09130299099

استخدام اپراتور چاپ و صحافی 
در یک دفتر تایپ و تکثیر در 

اصفهان
موبایل 09137105163

استخدام کارمند فنی آقا)مهندسی 
شیمی( در یک شرکت معتبر در 

اصفهان
موبایل 09132259747

شعله ور شدن بیماری ها با کمبود این ویتامین
پزشک فوق تخصص غدد و متابولیسم دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی گفت: بیماری ها با کمبود 
ویتامین دی شعله ور می شود.دکتر حبیبه سادات شاکری افزود: ویتامین دی نه تنها به عنوان یک 

ویتامین بلکه به عنوان یک هورمون مهم در بدن نقش مهم و حیاتی دارد.
 وی با بیان این که ویتامین دی تعدیل کننده سیســتم ایمنی اســت و یک مداخله کننده محسوب 

می شود، اظهارکرد: این ویتامین در سیستم عضلانی اسکلتی و نگهداری سطح نرمال یون های پتاسیم، 
منیزیوم و ... بسیار تاثیرگزار است.

این عضو هیات علمی دانشــگاه کمبود ویتامین دی را در بروز بیماری های تیروئید موثر دانســت و تصریح کرد: 
کمبود این ویتامین سبب افزایش مقاومت به انسولین شده و با بیماری های قلبی عروقی، فشارخون بالا، بیماری های روانشناختی، ام 

اس و ... در ارتباط است.
وی با بیان این که کمبود ویتامین دی استعداد ابتلا به بیماری کووید 19 را در افراد افزایش می دهد، خاطرنشان کرد: افرادی که علایم 
کمبود این ویتامین را داشته و تماس مستقیم با آفتاب ندارند، بهتر است با مراجعه به پزشک و انجام آزمایش از میزان ویتامین دی بدن 

خود آگاهی یافته و با وجود کمبود ویتامین از مزایای آن بهره مند شوند.

سردرد شدید به تنهایی علامت کرونا نیست
عضو کمیته کشوری کرونا گفت: سردرد شدید و حتی سرگیجه به تنهایی از علامت های بیماری کرونا 
محسوب نمی شود.مسعود مردانی  اظهار کرد: از زمان شــیوع ویروس کرونا در دنیا علائم مختلفی در 
بیماران مبتلا به کووید19 مشاهده شده است. در ابتدا سرفه خشک و تنگی نفس از علامت های شایع این 
بیماری بود اما امروزه مشکلات گوارشی و تغییر حس چشایی و بویایی نیز به  علائم کرونا اضافه شده است.

او ادامه داد: در حال حاضر سردرد  شدید یکی از علامت های شایع در  بروز بیماری کرونا در بین افراد است. 
اما این عامل به تنهایی نمی تواند مبنای ابتلای افراد به کووید19 محسوب شود؛ بنابراین اگر افراد تنها دچار 

سردرد شدید یا سرگیجه شدند نباید نگران شوند و ســریعاً جهت انجام تست کرونا و سی تی اسکن به  مراکز درمانی 
مراجعه کنند.عضو کمیته کشوری کرونا بیان کرد: سردرد شدید را تقریباً همه مردم یک بار تجربه کرده اند و این مسئله نگران کننده ای 

محسوب نمی شود. به همین دلیل نباید مردم سردرد شدید را به تنهایی یکی از علامت های بروز بیماری کووید 19 بدانند.
مردانی یادآوری کرد: در حال حاضر ویروس کرونا ضعیف نشــده اســت و تنها راه پیشــگیری از این بیماری شستن مکرر دست ها با 
 آب و صابون و پرهیز از ترددهای غیرضروری در اماکن شلوغ اســت. همچنین افراد باید هنگام خروج از خانه حتماً از ماسک استفاده

 کنند.

علائم ویروس کرونا که 
باید جدی گرفت

 یکی از علائم ویروس کرونا یا بهتر بگوییم 
علائم جدید ویروس کرونا، چشــم های 
متهلب است. در این حالت چشم ها قرمز 
می شــوند. می ســوزند و از آن ها اشک 

می آید.
ممکن اســت افرادی بــا چنین علائمی 
درگیر باشــند. وضعیت چشــمی آن ها 
بهبودی نیافته است و خودشان هم مطلع 
نیســت که یکی از علائم جدید ویروس 
کرونا است. دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی پیشتر اعلام کرده بود که ترشحات 
اشــکی افراد مبتلا به ویروس کرونا قطعا 
عامل انتقال جدید ویروس کرونا اســت. 
بر این اســاس باید از تمــاس نزدیک با 
مبتلایان به ویــروس کرونا اجتناب کرد. 
علاوه بر اســتفاده از ماســک، ضروری 

اســت فاصله ایمنی رعایت شود. ویروس 
کرونا تنها از طریق سرفه و عطسه انتقال 
نمی یابد و باید نقش ترشحات اشکی هم 
به عنــوان یکی از علائــم جدید ویروس 
کرونا جدی گرفته شــود.به گفته استاد 
دانشگاه شهید بهشتی، ترشحات اشکی 
دقیقا همانند مخاط بینی می تواند عامل 
انتقال ویروس کووید 19 باشد؛ بنابراین 
در محیط های عمومی هرگز به چشمان 
خود دست نزنید و شســت و شوی مکرر 
دست ها را فراموش نکنید.با توجه به شیوع 
مجدد کرونا، توجه به علائم ویروس کرونا 
که کمتر شناخته شده اند ضروری است. 
باید در نظر داشــت که صحبت کردن با 
فاصله نزدیک، عطسه کردن و به طور کلی 
ترشحات افراد بیمار عامل ابتلا به ویروس 
کرونا است. استفاده از شیلدهای محافظ 
چشــم در محیط های بســته از راه های 
محافظت در برابر ویروس کروناســت و 

می تواند به کنترل بیماری کمک کند.
قطراتی که از ترشــحات صورت ناقلین 
ویروس کرونا آزاد می شوند، تا فاصله بیش 
از 2 متری هم می توانند دیگران را درگیر 
کنند. دکتر انتظاری درباره ناقلین بدون 
علامت کرونا گفته است: باید قبل از تمام 
کلیه اعمال جراحی، تست های تکمیلی 
انجام شــود؛ چرا که تحقیقــات جهانی 
نشانگر این اســت که افرادی که در دوره 
نهفته بیماری هستند و اعمال جراحی هم 
انجام می دهند، به مراتب بیشتر از سایرین 
در معرض مرگ و میر کرونا قرار دارند.باید 
در نظر داشــت که اکثر مبتلایان علایم 
متوسطی نشان می دهند و برخی نیز هیچ 
علایمی ندارند. محققان چینی دو گروه از 
بیماران را مورد بررسی قرار دادند. این دو 
گروه شامل 37 بیمار با علایمی مانند تب، 
سرفه و مشکلات تنفسی و 37 بیمار بدون 

هیچ علامت اولیه و ثانویه بودند.

برای مبارزه با کرونا لازم 
است آب را بجوشانیم؟

محققان موسســه ملی تحقیقات سلامت و 
دانشکده بهداشت دانشــگاه علوم پزشکی 
تهران می گویند: جوشاندن آب تصفیه شده 
به عنوان احتیاط برای پیشگیری از ابتلا به 
کووید-19 لازم نیست. به نظر می رسد خطر 
انتقال این ویروس از طریق سیســتم های 
فاضلابی که به خوبی طراحی شــده اند، کم 

باشد.
با شروع همه گیری  کووید-19، یکی از موارد 
مهم، اطمینان یافتن از ایمن بودن آب است. 
با توجه به اینکه ویروس عامل این بیماری در 
مدفوع افراد مبتلا مشاهده شده است، بنابراین 
احتمال آلودگی آب و فاضلاب به آن وجود 
دارد. حال سؤال این است که آیا این ویروس 
می تواند در منابع آب آشــامیدنی سطحی 
یا زیرزمینی وجود داشته باشد و درصورت 

وجود، آیا لازم اســت که آب جوشانده شده 
و سپس مورد استفاده قرار گیرد؟ محققان 
موسسه ملی تحقیقات سلامت و دانشکده 
بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران به این 

پرسش پاسخ داده اند.
آن ها می گویند: شــواهد نشان می دهد که 
وجود ویروس کرونا در آب آشامیدنی تصفیه 
نشده امکان پذیر است، اما تاکنون در منابع 
آب آشامیدنی تصفیه شــده مشاهده نشده 
است. مطالعات نشان می دهند که ویروس 
کرونا به مدت چنــد روز تا چند هفته در آب 
یا فاضلاب قابلیت عفونت زایی خود را حفظ 
می کند. به طور کلــی، روش های معمول و 
متداول تصفیه آب که در بیشتر سیستم های 
آب آشامیدنی شــهری وجود دارند، مانند 
ضدعفونی کردن منابع آبی بــا کلر، عوامل 
بیماری زا از جمله ویــروس کرونا را حذف یا 

غیرفعال می کنند.
علاوه بــر آن، ســازمان جهانی بهداشــت 

خاطرنشان می کند: »روش های متداول 
در سیستم های متمرکز تصفیه آب از جمله 
فیلتراســیون و ضدعفونی، بایــد ویروس 
کوویــد-19 را غیرفعال کننــد.« بنابراین، 
جوشاندن آب تصفیه شده به عنوان احتیاط 
برای پیشــگیری از ابتلا به کووید-19 لازم 
نیســت. به نظر می رســد خطر انتقال این 
ویروس از طریق سیستم های فاضلابی که به 

خوبی طراحی شده اند، کم باشد.
در مناطقی که تحت پوشش شبکه آبرسانی 
شــهری و روستایی اســت چون آب روزانه 
توســط بازرسان بهداشــتی مورد آزمایش 
قرار می گیرد می توان از آب لوله کشی برای 
آشامیدن استفاده کرد ولی در مواردی که آب 
از چاه های اختصاصی یا منابع غیر بهداشتی 
تامین می شود لازم است آب به مدت 5 دقیقه 
جوشانده شــود و پس از ســرد شدن مورد 
استفاده قرار گیرد. جوشاندن آب بیش از 5 

دقیقه توصیه نمی شود.
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The production line of 
“Glargine Insulin Injection Pen” 
was opened in the country on 
Sunday.The production line 
was launched through video 
conference in the presence 
of Minister of Health and 
Medical Education Saeed 
Namaki, Vice-President for 
Science and Technology Sorena 
Sattari and Head of Iran’s Food 
and Drug Administration 
[IFDA] Mohammad Reza 
Shanehsaz.  Shanehsaz was the 
first speaker in the inaugural 
ceremony of “Glargine Insulin 

Injection Pen’ production line 
who added, “this precious 
pharmaceutical product 
was produced in the country 
about one month ago and hit 
the consumer market which 
was highly welcomed by 
physicians and patients.”This 
drug is a biotechnological 
product which has saved 
about $20 million currency 
for the country, he said, adding, 
“production of this drug is an 
honor for the health system 
and also the pharmaceutical 
industry of the country.”

India asks for 
I r a n - m a d e 
ventilator to battle 
COVID-19
 India has called for the 
import of Iranian-made 
ventilator amid the fight 
against COVID-19.
Chief Executive of a 
domestic knowledge-
based company, 
tasked with producing 
ventilator devices, 
Ahmad Behfar-
Moghaddam made the 
remarks on Monday and 
added, “we can produce 
more ventilator devices 
if the Ministry of Health 
and Medical Education 
asks us.”
At the beginning 
of outbreak of 
coronavirus, COVID-19, 
in the country, Ministry 
of Health and Medical 
Education concluded 
a contract with the 
company for producing 
960 ventilators, he 
added.
Of total 960 ventilators 
requested, 100 
other ventilators 
have remained to 
be manufactured 
for delivery, he 
said, adding, "the 
remaining ventilators 
will be delivered 
before termination 
of the current week." 
Behfar-Moghaddam 
emphasized.
The company is able to 
produce 30 ventilators 
daily, he said, adding, 
“when we concluded 
a contract with the 
Ministry of Health, we 
could export 50 percent 
of our products.”
If all ventilators ordered 
to the company are 
delivered, “we can 
export 100% of our 
products abroad.”
In response to a 
question on increasing 
production volume of 
ventilator devices due 
to the growing trend of 
coronavirus infections 
in the country, he 
said, “we can increase 
production of ventilator 
if the Ministry of Health 
asks us to do so.”
Elsewhere in his 
remarks, he pointed to 
the applicant countries 
for Iranian-made 
ventilator and added, 
“Oman, Afghanistan, 
Iraq, Syria, UK, etc. are 
of the countries that 
they have requested 
us for exporting 
ventilators. Even, 
India is one of the chief 
customers. However, 
talks are underway with 
Indian side to export 
ventilators to this Asian 
country.”
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Glargine insulin injection pen 
production line inaugurated in Iran

In the wake of 
the coronavirus 
outbreak, oil is losing 
its significance as a 
strategic good in 
the international 
market as well as its 

pivotal role in determining the 
economic and political status 
quo and international relations 
of both oil producers and 
consumers.
As a major oil producer, Iran 
used to have an oil-reliant 
economy. But thanks to US 
sanctions, the country learned 
much earlier than Covid-19 
outburst how to shift into 
applying non-oil economic 
policies.
Less shocked and influenced 
by the lethal virus' outbreak 
on the global oil market, Iran 
has started to try alternative 
financial foreign income to 
compensate for its sanctioned 
oil revenues.
Recently, the country 
commenced the swap of goods 
for gold with Venezuela, as a 
practical method to open a 
new gateway for developing 
its foreign trade under 
both US sanctions and the 
coronavirus outbreak. Iran 
could successfully deliver five 
fuel cargoes to Venezuela, the 
act which questioned the US 
hegemony and transmitted 
the message that the US can no 
longer see other nations as its 
subordinates. 
The Islamic Republic continued 
its international transactions 
by dispatching its sixth ship, 
'Golsan' to Venezuela despite 
Washington’s threats against 
both nations.
Mehr news conducted an 
interview with Mohammad 
Ali Khatibi, Iran’s former 
ambassador to the OPEC, 
elaborated on various aspects 

of Iran-Venezuela's recent 
economic transactions.
Khatibi, in his earlier remarks, 
suggested all countries 
sanctioned by the US to get 
united and establish a club of 
sanctioned countries to ease 
international trade among 
themselves. "The increase 
in the number of countries 
sanctioned by the United 
States has provided a better 
capacity to create alternative 
solutions to supply demands," 
he said, "sanctioned countries 
can get united to established an 
organized cooperation system 
against the US sanctions to 
supply a great number of their 
requirements."
In his latest interview with 
the Mehr news on June 21, 
Khatibi was asked about the 
geopolitical results of Iran-
Venezuela's recent swap on 
international relations and the 
energy market.
The energy expert said, "As 
you know the main cause 
of imposing sanctions on a 
country is forcing it to act upon 
some specific desires. The US 
imposes embargoes to gain 
some interests, as well."
"However, the sanctioned 
countries can get united to meet 
each other's demands under the 
sanctions. It is their right to take 
advantage of their legal rights of 
having their favorite economic 
transactions with other 
countries and a third country, 
i.e. the one who imposes 

sanctions, cannot prevent them. 
This is a legal measure for the 
sanctioned countries to take. 
The US is a country but not an 
international body and there 
is no right for it to bully other 
countries."
"All countries act upon their 
own interests. There are some 
countries that have tight 
relations with the US and cannot 
put their interests at risk by 
having economic transactions 
with countries under US 
sanctions. But since the number 
of countries sanctioned by 
America are increasing, it 
seems practical for them to 
initiate their own network of 
financial transactions to foil the 
sanctions," he added.
Elaborating on his view over 
the taken steps by Tehran 
and Caracas as an anti-US 
unilateralist approach, he 
referred back to President 
Obama's view over the 
practicality of sanctions.
In case of any probable more 
sanctions for Iran, the country 
can handle the situation.
Being asked about the 
causes for Iran-US talks and 
endorsement of the JCPOA, 
the US former President 
Barak Obama admitted that 
sanctions usually lose their 
effect incrementally and there 
will be a point that they collapse. 
As he said, there is a 'practicality 
period' for sanctions and the 
sanctioned country can find 
ways to circumvent them after 

a while. Experience shows that 
US sanctions have lost their 
effectiveness on Iran and the 
Islamic Republic has learned 
how to survive the toughest US 
pressures," he said.  
"In case of any probable more 
sanctions for Iran, the country 
can handle the situation," 
Khatibi underlined.
He went on to say that "in the 
past talks with the US and 
hammering the JPOA, the 
Rouhani administration used 
to apply a cooperative approach. 
I do believe that the Rouhani 
administration should make a 
shift in its approach in the future 
talks if there will be any."
"Now, Iran should not be as 
optimistic as before since the 
situation is totally different. 
The incumbent Iranian 
administration should hold 
future talks more prudently 
than before, with a higher level 
of self-confidence in a bid to 
guarantee Iran's interests."
Iran’s former ambassador 
to the OPEC, elsewhere 
discussed a new aspect of Iran's 
international activities; i.e. how 
the country is improving its 
international political authority 
to international economic 
transactions.
"Today, the world is aware of 
Iran's political authority," he 
said, "The Islamic Republic has 
proven its authority to the world 
and the world believes in it."
Interview By: Haniyeh Sadat 
Jafariyeh

Iran Among World’s Top 5 
Power Plant Constructors
 Iran is among the top five countries in the world 
in the construction of power plants, CEO of 
Iranian energy and infrastructure conglomerate 
MAPNA said.
Abbas Aliabadi said on Sunday that Iran is ranked 
among the five best countries in the world in the 
construction of power plants.
He noted that Iran is manufacturing a broad 
range of industrial machinery, turbines, 
generators, and control systems, stressing that 
the country is able to satisfy demands for every 
type of power plant equipment.
More than 60 percent of the power plants across 
Iran have been built by MAPNA, Aliabadi added, 
saying all of those plants are now in service.
MAPNA has also constructed power plants in 
the other countries, as in Oman, Iraq, Syria, 
Indonesia, and Pakistan, he noted.
In 2018, Iranian Energy Minister Reza 
Ardekanian highlighted the country’s self-
sufficiency in the area of power generation and 
said the Islamic Republic is the top producer of 
electricity in the Middle East.
About 90 percent of power generation 
equipment, even complicated parts like turbines 
and generators, are currently manufactured 
inside the country, the energy minister told 
reporters at the time.
He added that Iran’s capabilities in the area 
of power generation have developed over the 
past four decades so much that the country has 
become the top producer of electricity in the 
region.
“At present, we have energy exchanges with all 
the countries that share land borders with us,” 
he said.
Iran plans to hike propylene 
output to 3mn tons per 
annum
 Iran’s deputy oil minister for petrochemical 
affairs said the country’s propylene output is set 
to reach 3 million tons per year once new projects 
come online in the country.
According to the National Petrochemical 
Company, Behzad Mohammadi noted the 
policy of increasing the capacity of propylene 
production to 3 million tons per year, and said, 
“The current production of propylene is about 
980,000 tons per year.”
“Statistical studies show that we now face a 
shortage of propylene in the country at around 
200,000 tons and by 2025, the deficit will 
increase to 700,000 tons,” he added.
The official said that with the production of 
propylene, the downstream industries could be 
expanded with more attractiveness.
“Plans have been devised to enhance propylene 
production capacity of the country by 2025 by 
consuming surplus methanol output by using 
methanol to propylene (MTP) method,” he added.
Mohammadi said that with easy access to 
propylene, construction of petrochemical 
projects in the central regions of the country 
could be facilitated. "These projects could include 
the production chains in downstream projects.”
The CEO of the National Petrochemical Company 
stated that propulsion projects were being 
implemented in four axes: methanol, propylene, 
ethylene and benzene.
Mohammadi, noting the concentration of 
methanol units in southern parts of the 
country, said gas to propylene (GTPP) had 
been defined in northern parts of the country,  
instead.

Referring to the arrival of Iran's 6th cargo ship 
in Venezuela, Iran’s former ambassador to the 
OPEC Mohammad Ali Khatibi says the Islamic 
Republic is generalizing its political authority 
into the economic field.

'Iran generalizing its political authority to 
intl. economic transactions'
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"in the past talks 
with the US and 
hammering 
the JPOA, 
the Rouhani 
administration 
used to apply 
a cooperative 
approach. I do 
believe that 
the Rouhani 
administration 
should make 
a shift in its 
approach in the 
future talks if 
there will be any."
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Q: Despite US threats, 
Iran sent flotilla of 
five fuel tankers to 
Venezuela and the 
Iranian government 
has announced that 
they are prepared to 

send more oil. In your opinion, 
Can Iran's action increase 
political tensions between the 
two countries?
A:  Personally I find the current 
Venezuelan government highly 
objectionable and incompetent 
and President Maduro unfit for 
his office. The fact that a country 
with one of the largest proven oil 
reserves in the world is unable 
to meet its own needs and needs 
to import oil is a sad indictment 
of its incompetence. However, 
all countries have the sovereign 
right to pursue their foreign 
policy objectives in a peaceful 
manner, and so if Iran wishes 
to send oil to assist Venezuela, 
that is Iran’s decision to make. 
There is a humanitarian disaster 
in Venezuela, caused primarily 
by government incompetence 
and exacerbated by foreign 
sanctions. My preference would 
be for Venezuelans to receive 
humanitarian assistance, but 
in a manner that encourages 
the government to step down 
and hold free and fair elections. 
Whether I think the oil transfer 
is a good thing depends on 
the balance between helping 
average Venezuelans on the one 
hand, and helping the current 
Venezuelan government stay in 
power, on the other.
 Q: Iranian media are hailing fuel 
shipments to Venezuela as a 
victory. Can we say transferring 
oil to Venezuela was a defeat for 
the United States?
A: It could be seen as a defeat for 
the United States, though not a 
very severe one. In fact the longer 
the crisis goes on, the happier 
the current U.S. administration 
is likely to be; in that sense, it is 
more problematic potentially 

for Iran, as it will hand President 
Trump a political win by having 
a regional crisis to deflect 
attention too and with which to 
flex American power. Essentially 
the U.S. and President Trump 
cannot lose in Venezuela, as the 
worst-case scenario is not so 
bad for them since, in reality, 
what happens in Venezuela 
is no longer very important 
strategically, especially since it oil 
production has collapsed and oil 
prices are low. The upside of the 
Venezuelan crisis is quite good 
for the U.S. and President Trump 
since a solution that gets rid of 
President Maduro would be held 
up as a foreign policy success, 
and the continuation of the 
crisis gives President Trump an 
excuse to be tough on a regional 
crisis and deflect attention from 
domestic problems. The only 
real losers here are regular 
Venezuelans.
 Q: The 2015 Iran nuclear 
agreement is breaking apart. 
How much longer will the Iran 
deal last under Trump?
A: Unfortunately the JCPOA’s 
future probably rests in the 
hands of the U.S. electorate in 
November. If President Trump 
is re-elected, the JCPOA will 
continue to be in trouble and, for 
all intents and purposes, will be 
ineffective from the perspectives 
of all parties. If President Trump 
loses the election, presumably 
to Biden, then there would likely 
be a good chance that the JCPOA 
would be rejuvenated.
Q: The US sanctions having a 

damaging economic and 
business impact, affecting 
Iranian people more than the 
government. Trump's policy to 
impose sanctions against Iran 
is not Trump's enmity with the 
Iranian people?
A: I do not think that President 
Trump has any strong views 
about Iran or Iranians, and he 
has no fundamental enmity 
towards the, his policies are all 
electoral politics. If President 
Obama had been very hard 
on Iran and imposed harsh 
sanctions, President Trump 
would have tried to befriend 
Iran and been very easy on 
Iran. The fact that he gets to 
antagonize the Europeans and 
the foreign policy establishment 
in Washington is an added bonus 
for him.  President Trump is all 
about disruption, opposing 
anything that President Obama 
did, and rejecting years of U.S. 
policy positions. There is no 
strategy here, and there is no 
principle, it is simply electoral 
politics for President Trump, 
and a desire to appear to be 
against the American political 
establishment.
Q: Some diplomats say the 
United States would likely 
struggle to get Iranian allies 
Russia and China to allow an 
arms embargo extension. Could 
the Trump administration's 
snapback plans succeed?
 A: The U.S. will use any policy or 
instrument it can to harm Iran 
now, including arms embargoes, 
economic embargoes, and other 

sanctions. It will do so regardless 
of any international agreement 
or framework within which 
such activities could be either 
encouraged or discouraged. 
So the U.S. will try to persuade 
or coerce others to join it in its 
policies targeting Iran. At the 
same time, aside from U.N. 
sanctions, there is nothing 
legally stopping other countries 
from assisting Iran. There is 
only U.S. coercive power and 
influence. In my view, Iran has 
not helped itself by pursuing 
regional policies that allow 
its enemies to portray it as 
disruptive and harmful, rather 
than as an innocent victim of U.S. 
aggression.
Q:  Can Donald Trump still win 
the 2020 election?
A: That is difficult to predict, 
it could still go either way and 
will depend a lot on intervening 
events (especially the economy 
and the Covid-19 pandemic). 
President Trump has a highly 
committed core of voters and 
a lot of money; it is unusual 
for a sitting President to lose 
a re-election bid. At the same 
time, and unusually, the level 
of vehement opposition, 
and indeed disgust, with this 
President is exceptionally high. 
The election will be incredibly 
bitter and divisive, but the 
outcome is highly uncertain. By 
contrast, President Obama’s 
re-election for his second term 
was essentially a foregone 
conclusion, and it was not really 
in doubt from very early on.

Tehran, Kabul accord on 
ensuring security borders: 
Afghan official
The deputy of the spokesperson of the Afghan 
ministry of foreign affairs, told Mehr news that 
Tehran and Kabul have agreed on ensuring the 
security of their joint borders.
Mansur Khaleghyar also informed that the two 
sides are cooperating on the preparation of the Iran-
Afghanistan comprehensive cooperation document, 
too. 
He added that the document is not signed yet and 
its details will be released within the next few days. 
The Afghan official underlined that the recent 
incidents taken place for Afghan national at Iranian 
borders have made the two countries to pay specific 
attention to resolving the difficulties and ensuring 
the security of borders. 
He named strengthening border security, joint 
struggle against human trafficking, and the 
prevention of illegal commutes to Iran as the main 
subjects of discussion in the recent Iran-Afghanistan 
talks. 
As Khaleghyar added the two sides will continue 
conferring on the employment of Afghan nationals 
in Iran and affiliated issues including visa issuance 
in their future talks. 
Iran and Afghanistan are resolved to prevent 
undesired incidents take place for Afghan nationals. 
 Iran’s Deputy Foreign Minister Abbas Araghchi met 
and held talks with his Afghan counterpart, Mirwais 
Naab, in Tehran on Sunday.
During the meeting, the two sides conferred on a host 
of issues of mutual interest and explored ways of 
broadening bilateral ties between the two neighbors.
Naab is accompanying Mohammad Haneef Atmar, 
the current acting Minister of Afghanistan's Foreign 
Affairs, who arrived in Tehran on Sunday and held 
talks with Iranian Foreign Minister Mohammad 
Javad Zarif and Secretary of Iran’s Supreme 
National Security Council (SNSC) Rear Admiral Ali 
Shamkhani.
Gen. Hatami to brief lawmakers 
on defense developments
 Iranian Defense Minister Brigadier General 
Amir Hatami will go to the Parliament to brief 
the lawmakers on the defense sectors latest 
developments.
According to the Parliament’s Presiding Board, 
Brigadier General Hatami will attend a closed 
session on Tuesday to elaborate on the latest 
developments in the defense sector.
Interior Minister Abdolreza Rahmani Fazli will 
also attend the session to answer the lawmakers’ 
questions on questions revolving the domestic 
issues.
Earlier this month, the Parliament held separate 
closed sessions in attendance of Chief of Staff of Iran's 
Armed Forces Major General Mohammad Hossein 
Bagheri, Intelligence Minister Mahmoud Alavi and 
Oil Minister Zanganeh.

Biden's lead against Trump is the best 
chance for Iran deal; Analyst says

A Professor of International Affairs Dane 
Rowlands believes that President Trump has 
not any strong views about Iran or Iranians, 
and his policies are all electoral politics.
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Romanian Ambassador Goes 
to Iran’s Foreign Ministry over 
Death of Wanted Judge
Iran invited the Romanian ambassador to Tehran to the Ministry 
of Foreign Affairs Sunday to give him a note regarding the death of 
fugitive Iranian judge Gholamreza Mansouri.
Iran’s Foreign Ministry said on Sunday that Tehran has called for 
immediate action by the relevant Romanian authorities to clarify 
the cause of Mansouri's death.
The Ministry of Foreign Affairs invited the Romanian ambassador 
to Tehran and gave him an official memo, urging him to investigate 

and announce the cause of his death.
In the meeting, Iranian officials touched upon the role of the 
Romanian government in ensuring the safety of Gholamreza 
Mansouri, who was under the police surveillance, according to the 
Foreign Ministry’s website.
Iran also pointed to the request of the deceased's family and the 
importance of this case for public opinion, urging Bucharest to 
speed up the medical and legal investigations regarding the death 
of Gholamreza Mansouri and the transfer of his body to Iran.
In turn, the Romanian ambassador stated that after obtaining 
the viewpoints of the officials of his country in this regard, he will 
provide the results of the measures taken to the officials of the 
Islamic Republic of Iran.

Iran’s Foreign Ministry Spokesman 
Abbas Mousavi said on Friday 
that Tehran is awaiting an 
official report on the cause of the 
incident, and requests Romanian 
officials to announce the exact 
cause of his death.The Iranian 
judge charged with bribery and 
corruption was arrested by the Interpol 
in Romania earlier this month and was 
planned to be handed over to the Islamic Republic once COVID-19 
restrictions are lifted.The fugitive judge was  accused of corruption 
and taking more than $500,000 in bribes.

There is no 
strategy here, 
and there is 
no principle, 
it is simply 
electoral politics 
for President 
Trump, and a 
desire to appear 
to be against the 
American political 
establishment.
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Bolton's 
book indicate 
great work 
of Iranian 
diplomats 
involved in 
JCPOA
An advisor to 
President Hassan 
Rouhani in a 
message said what 
former US National 
Security Advisor 
John Bolton wrote 
in his book on the 
function and value 
of Iran nuclear deal 
known as the Joint 
Comprehensive Plan 
of Action, once again 
showed great work 
of Iranian diplomats 
involved in JCPOA.
In his Twitter 
message, Ashna 
said Bolton believes 
that JCPOA makes 
Iran more powerful 
without being able 
to control or reduce 
Iran's military or 
security power.
In his book titled 
'The Room Where It 
Happened', Bolton 
described his 
memories of the time 
he was in the White 
House.
“On 20 July 2015, 
the Security Council 
u n a n i m o u s l y 
adopted resolution 
2231 (2015) 
endorsing the 
JCPOA,” according to 
UNSC website.
“The Security 
Council affirmed 
that conclusion of 
the JCPOA marked a 
fundamental shift in 
its consideration of 
the Iranian nuclear 
issue, expressed its 
desire to build a new 
relationship with 
Iran strengthened by 
the implementation 
of the JCPOA 
and to bring to 
a satisfactory 
conclusion its 
consideration of this 
matter.”
“The Security 
Council further 
affirmed that full 
implementation of 
the JCPOA would 
contribute to 
building confidence 
in the exclusively 
peaceful nature 
of Iran’s nuclear 
programme and 
emphasized that the 
JCPOA is conducive 
to promoting and 
facilitating the 
development of 
normal economic 
and trade contacts 
and cooperation 
with Iran,” it added.

Iran
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IAEA BoGs, E-3 moves will 
lead to increase mistrust: 
Pakistani expert
Pakistani non-proliferation expert and university professor terming 
the recent International Atomic Energy Agency (IAEA) resolution 
against Iran as politically motivated and controversial said it will 
provoke further anxiety, mistrust and instability.
In an interview with IRNA on Monday, Dr. Rizwana Abbasi, Associate 
Professor of International Relations at National University of 
Modern Languages (NUML) said the IAEA failed to create balance 
between the setback imposed by the unilateral withdrawal of the US 
from the 2015 accord and the agency’s hasty resolution. 
She said JCPOA was a comprehensive and forward looking accord 
and the reliable cooperative scheme to deal with safeguards issues 
of the past.
“It would have been beneficial, had all the parties involved faithfully 
implemented their respective obligations through this cooperative 

mechanism,” she said.
Abbasi said that Iranian government has not denied access to 
the two sites of interest to the Agency and that it aims to build an 
understanding on the requests and rights of access to the agency. 
“Tehran is voluntarily adhering to the additional protocol, which 
expands IAEA access to sites and information, as part of the 2015 
nuclear deal, which US unilaterally abrogated in 2018,” she said.
She noted the fundamental question relates to breach of trust and 
violation of the cooperative agreement that was signed with Iran in 
the 2015 accord.
“Instead of restoring the JCPOA and reviving political trust with Iran, 
the resolution backed by E-3 has made situation volatile,” viewed 
the professor.
The expert said arguably, resolution lacks rules-based criteria and 
is based on a third party information.
The analyst expressing her views said instead of keeping stride for 
cooperation or the situation from further unraveling, the IAEA has 
further widened mistrust between Iran, the agency and EU partners.
She said this IAEA resolution will provoke further anxiety, mistrust 

a n d 
instability.

“This will decrease not increase prospects for future 
cooperation. The resolution would make situation worse not 
better,” she pointed out.
Dr. Rizwana Abbasi noted instead of building trust on restoring 
the JCPOA, the agency has widened gap with Iran without creating 
balance between security and sanctions.

News



Iran Ship Reaches Venezuelan Waters with Cargo of Food
 An Iranian ship was approaching the Venezuelan port of La Guaira on 
Sunday with a cargo of food that will supply the South American nation's 
first Iranian supermarket, according to Refinitiv Eikon and Iran's embassy 
in Venezuela.Iran supplied 1.5 million barrels of fuel to Venezuela last 
month amid a collapse of refinery operations and tightening sanctions by 
the United States that has made it more difficult for Venezuela to obtain fuel on 
international markets, Reuters reported.The Iranian-flagged general cargo ship 
Golsan, owned by Mosakhar Darya Shipping Co, departed on May 15 from Bandar Abbas. Five 
tankers left for the Caribbean from the same port in March after loading fuel, according to Eikon data.
"The Golsan will arrive carrying food to open the first Iranian supermarket in Venezuela," the Iranian 
Embassy wrote on Saturday via its Twitter account. It did not provide details.

 The Israeli military secretly 
conducted hundreds of 
weapons development 
experiments on animals, a 
report said.
Around 1,000 experiments 
were conducted by the 
Israeli Defense Ministry on 
different types of animals 
during the past three years, 
Israeli papers, including 
Yedioth Aharonoth 
reported, citing a document 
from the “Let the Animals 
Live” association.
According to the document, 
the Israeli army used the 
animals to simulate a 
naval incident of multiple 
victims.
The pigs were the most 
used for the medical 
experiments due to its 
heart and respiratory 
system structure similarity 
with the humans, the 
document showed.
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Mohammad-Reza Hosseini said the US has a few 
scenarios to pressure Iran and take the issue 
of the country’s nuclear activities to the United 
Nations Security Council.
Hosseini said that according to the IAEA 
reports, Iran has had no deviation from the Joint 
Comprehensive Plan of Action (JCPOA), signed 
by Iran and the five UNSC permanent members 
plus Germany, even after the US withdrew from 
the internationally-endorsed deal.
He said that that even Iran’s reduction of 
commitments to the JCPOA has been envisaged 
by in Article 26 of the deal, due to European states 
inactivity to honor their JCPOA commitments.
The recent statement of France, Germany, and 
the United Kingdom, also the IAEA resolution 
claiming that Iran has not had full cooperation 
and has not given access to two nuclear sites 
shows that instead of doing its natural duties of 
verification of data, this international body has 
become a tool for the US and Zionist regime, the 
only holder of nuclear weaponry in western Asia.
Regarding the scenarios of pressure on Iran, 
Hosseini said, the US first scenario was to invoke 
articles 36 and 37 of the deal to activate the 
trigger mechanism and eventually push the 
issue to the UNSC to revive all the five previous 
sanctions resolutions.
He said that US claims that despite having 
pulled out of the deal, it is still a member of UNSC 
Resolution 2231 and intends to restore the 
sanctions on Iran, adding that legally speaking, 
as the JCPOA is the first attachment of the UNSC 
resolution, the US cannot use the sunset clause 
of the JCPOA to restore the sanctions.
He said that the US intention to use the trigger 
mechanism has failed because it was opposed 
by Russia and China and was not welcomed by 
the Europeans.

The second scenario, according to Hosseini, is to 
pressure the UN secretary-general to announce 
that the missiles that hit Saudi ARAMCO were 
Iranian-made and that they can endanger the 
region, thus the sanctions must be restored.
And unfortunately, the UN chief fell for it and 
presented the untrue report, he said.
The international lawyer said that the third 
scenario includes Europe’s statement claiming 
that Iran has reduced cooperation with the IAEA 
and has not been loyal to its commitments over 
the past year.
The three European states issued the statement 
at the demand of the US that tries to restore the 
sanctions on Iran in the UNSC, he said, adding 
that the next step the US will try to make the UNSC 
pass a resolution to restore weapon sanctions on 
Iran. Washington has already given the draft of 
such a resolution to France, Germany, the UK, and 
Estonia, and after receiving their comments, it 
will give it to the remaining members of the body.
He said in the introductory part of the US-
written resolution, all the previous resolutions 
of the UNSC against Iran has been mentioned 
and openly talks about prohibition of all the 
UN members, not just the JCPOA members, to 
have military business with Iran and that all the 
shipments coming from Iran and going to Iran 
must be examined.
He also said that the resolution tries to 
indefinitely limit Iran’s weapons trade.
Hosseini said the US also tries to separate the 
Resistance from Iran by helping 70 million 
dollars to Syria and Iraq and to pass a law in the 
US so that the President will not have the power 
to remove sanctions on Iran without a yes from 
the Congress.
Hosseini said that imposing restrictions 
on conventional weaponry is against the 
international law unless one country accepts 
some limitations through a deal or agreement.
Iran has repeatedly announced that it is not 
seeking unconventional weapons, endorsed by 
a Fatwa issued by Supreme Leader Ayatollah 
Seyyed Ali Khamenei.
According to Resolution 2231, the limitations 
on Iran’s weapons trade will come to an end in 
October.

John Bolton Says He Won&apos;t Vote for 
Trump, Hopes He Is A One-Term President
In an interview with ABC News to 
promote his book, The Room Where It 
Happened, Bolton, who was Trump’s 
longest-serving security adviser, says 
that when he joined the administration he 
“had confidence going in that many of the 
stories were distorted. That turned out 
not to be right”.
Trump had sought to have publication of 
the book blocked, but a judge denied the 
claim.
Bolton told the ABC News chief global 
affairs correspondent Martha Raddatz 
that Trump was not fit for office.
“I don’t think he should be president. I 
don’t think he’s fit for office. I don’t think 
he has the competence to carry out the 
job. I don’t think he’s a conservative 
Republican. I’m not going to vote for him 
in November. I’m certainly not going to 
vote for Joe Biden either. I’m going to 
figure out a conservative Republican to 
write in.”

Earlier on Sunday, the Daily Telegraph in 
the UK reported that Bolton had intended 
to vote for Democratic presidential 
nominee Joe Biden, quoting him as saying 
that he had voted for Trump over Hillary 
Clinton in the 2016 election, but that, 
“having seen this president up close, I 
cannot do this again. My concern is for 
the country, and he does not represent 
the Republican cause that I want to back.”
A spokesperson for Bolton told CNN that 
the life-long Republican would be voting 
for neither Biden nor Trump, saying: “This 
statement is incorrect. The ambassador 
never said he planned to vote for Joe 
Biden.”
Asked in the ABC interview how he 
thought history would remember Trump, 
Bolton replied: “I hope it will remember 
him as a one-term president who didn’t 
plunge the country irretrievably into a 
downward spiral we can’t recall from. 
We can get over one term. Two terms I’m 
more troubled about.”
Bolton also described Trump’s chances of 
making a deal with North Korea as “zero”, 
and said Russian president Vladimir Putin 
felt of the US president that he could “play 
him like a fiddle”.
He said the US is in a “weaker position 
around the world. I think we have given 
up leadership in a wide variety of areas,” 
when it comes to national security.

IAEA inspects Iran’s nuclear centers 33 times a 
year: Expert

John Bolton Says He Won't Vote for Trump, 
Hopes He Is A One-Term President

An international lawyer and university professor said 
on Monday that the International Atomic Energy Agency 
(IAEA) inspects Iranian nuclear centers 33 times a year, 
which is the highest number in the world and shows Iran 
has had the most cooperation with the Agency.

 John Bolton, the former national security advisor, has said he 
will not vote for Donald Trump at the November election and 
hopes history will remember him as a “one-term president 
who didn’t plunge the country irretrievably into a downward 
spiral.”

Trump had 
sought to have 
publication of the 
book blocked, but 
a judge denied the 
claim.
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separate the 
Resistance from 
Iran by helping 
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to Syria and Iraq 
and to pass a law 
in the US so that 
the President 
will not have the 
power to remove 
sanctions on 
Iran without 
a yes from the 
Congress.
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‘One Million 
Palestinians Face Food 
Shortages in Gaza’
Around one million Palestinian 
refugees in Gaza face food 
shortages due to Israel’s 
continued blockade and slashed 
global funding for the UN agency 
for Palestinian refugees, a 
welfare organization said.
In a statement on the World 
Refugee Day, Jamal al-Khoudary, 

chairman of the Popular 
Committee to End Gaza’s Seige, 
said “a genuine decline” in 
support from donors has had 
“serious repercussions on the 
Palestinian refugees in Gaza, the 
West Bank, Jerusalem (al-Quds) 
and other Arab states.”
He said the US’ decision to halt 
funds, estimated to be around 
$360 million annually, for the 
United Nations Relief and Works 
Agency for Palestine Refugees 

in the Near East (UNRWA) two 
years ago had severely impacted 
the agency’s operations.
Moreover, he said, Israel’s 
blockade on Gaza since 2006 has 
resulted in skyrocketing levels 
of poverty and unemployment in 
the besieged area.
World Refugee Day is marked 
globally on June 20 and focuses 
on increasing awareness about 
the suffering of millions of 
refugees across the world.



قیمت مرغ پرواز کرد
پس از افزایش قیمت چشمگیر تخم مرغ این بار نوبت به مرغ رسیده است و بازار طی روزهای گذشته شاهد افزایش 
قیمت چشمگیر این محصول بوده است. در ایام نوروز که تقاضا برای مرغ به شدت افزایش یافت قیمت این ماده 
خوراکی تا کیلویی ۱۲ هزار تومان افزایش یافت اما قیمت مرغ نتوانست بر این مدار ثابت بماند و با پاندمی کرونا 
تقاضا برای این محصول به شدت کاهش پیدا کرد به گونه ای که قیمت گوشت مرغ تا کیلویی ۸ هزار تومان نیز 

پایین آمد. همین نوسانات شدید تقاضا مرغداری ها و بازار را بسیار متشنج کرده است به گونه ای که مرغداری ها در 
نتیجه افزایش تقاضا افسارگسیخته در ایام نوروز شروع به جوجه ریزی کردند اما با کاهش شدید تقاضا در ایام پاندمی 

کرونا و کاهش قیمت چشمگیر مواجه شده اند اتفاقاتی که آنها را مجبور به معدوم سازی جوجه ها کرد.
با آغاز فصل گرما مرغداری ها برای کاهشی تلفات جوجه ریزی را کاهش داده اند و این امر به معنای کاهش عرضه مرغ در بازار 

است و همچنین خارج شدن نهاده های دامی از ارز دولتی و نیمایی که به آنها تعلق می گرفته است منجر به کاهش توانایی مرغداری و دام 
داری ها در تهیه نهاده های دامی شده است. در چنین شرایطی بازار شاهد افزایش هزار تومانی قیمت مرغ نسبت به روز گذشته و رسیدن قیمت 
این محصول به کیلویی ۱۶ هزار و ۲۰۰ تومان است و همچنین هر کیلوگرم سینه مرغ با قیمت ۲۶ هزار تومان، فیله ۳۲ هزار تومان، کتف ۲۵ هزار 

تومان و ران ۱۶ هزار و ۲۰۰ تومان در بازار عرضه می شود.

خودروهای جدید وارد بازار می شود
نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت: برای اینکه بتوان بازار خودرو را کنترل کرد باید سطح عرضه خودرو در 

بازار را افزایش داد، این مهم زمانی به دست می آید که محصولات جدید و با کیفیت روانه بازار مصرف شود.
به گزارش سایپانیوز، حسین سلاح ورزی در بازدید از مرکز تحقیقات گروه خودروسازی سایپا گفت: شرایط 
حاکم بر اقتصاد کشور، کاهش درآمدهای نفتی  و سایر موارد باعث شد که در سال های اخیر کاهش ارزش پول 

ملی کشورمان رخ دهد و به همین دلیل مردم با تورم و گرانی کالاها مواجه شدند، از این رو افراد زیادی برای حفظ 
ارزش پول خود سراغ بازار خودرو رفتند و همین امر سبب شد عرضه و تقاضای خودرو دچار مشکل شده و در پی آن 

قیمت ها سیر صعودی داشته باشد. سلاح ورزی ادامه داد: به نظر می رسد با اطلاع رسانی فعالیت های خودروسازان می 
توان به مردم اطمینان داد که صنعت خودرو در حال پوست اندازی است. وی درباره استفاده از ظرفیت مجموعه های دانش بنیان 

برای توسعه صنعت خودرو، اظهار داشت: ضرورت دارد که همه بنگاه های صنعتی و تولیدی از توان شرکت های دانش بنیان  و نخبگان استفاده کنند 
تا در شرایط تحریمی بهتر بتوان از معضلات عبور کرد و به سمت بومی سازی قطعات مورد نیاز صنعت خودرو رفت. نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران 
خاطرنشان کرد: سایپا در زمینه طراحی و آماده سازی محصولات جدید با کیفیت، گام های خوبی برداشته است به گونه ای که در آینده ای نزدیک 

مردم شاهد ورود خودروهای جدید به سطح بازار خواهند بود.

آزاده سلیمان نژاد
گفـــت و گــو
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کم نیستند 
آرایشگرانی که به 
دلیل بزرگ بودن 

سالن ها توان 
پرداخت اجاره 

بهایشان را نداشته 
اند ودر شرایط بد 

اقتصادی به سر 
می برند
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تکلیف اقساط وام یک 
میلیونی بعد از حذف 

یارانه بگیران
در حالی اقساط وام یک میلیونی 
یارانه بگیران از محل یارانه نقدی 
واریزی در هر ماه کســر می شود 
که در صورت حــذف یارانه بگیر، 
مسئولیت پرداخت این اقساط به 

بانک ها برعهده دولت خواهد بود.
پرداخت وام یــک میلیونی برای 
حدود ۲۳ میلیون خانوار یارانه بگیر، 
طرحی بود که با پیشــنهاد بانک 
مرکزی و برای حمایت از اقشــار 
آســیب پذیر در اردیبهشــت  ماه 
به اجرا درآمد؛ به طــوری که هر 
خانوار می توانست با اعلام تقاضا و 
قرار گرفتن در لیستی که از سوی 
وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی و 
سازمان هدفمندی یارانه ها به بانک 
مرکزی ارائه می شد، این تسهیلات 

را دریافت کند.
جریان پرداخت وام یک میلیونی از 
این قرار بود که ابتدا پیش بینی شد 
با سود ۱۲ درصد و باپرداخت ۲۴ 
ماهه به حساب یارانه بگیران واریز 
و اقساط آن از همان حساب یارانه 
کسر شود. اما با توجه به این که در 
این شرایط مبلغ اقساط به حدود 
۴۷ هزار تومان می رسید و خانوار 
یک نفره در تامین قسط به مشکل 
بر می خورد و از ســوی دیگر سود 
آن برای این تسهیلات بالا به نظر 
می رســید، اینگونه تغییر کرد که 
ســود ۱۲ درصدی به نوعی بین 
دولت و مردم تقسیم شود که چهار 
درصد را یارانه بگیر و هشت درصد 
دیگر را دولت بپردازد و اقســاط از 
۲۴ به ۳۰ ماه افزایش یابد. در این 
حالت قسط پرداختی به ۳۵ هزار 

تومان در هر ماه کاهش پیدا کرد.
 در حالی حدود ۲۱ میلیون خانوار 
طی چند مرحله وام یک میلیونی را 
دریافت کردند که این روزها برخی 
یارانه بگیران می گویند اخیرا یارانه 
آنها واریز نشــده و به نظر می رسد 
یارانه شان قطع شــده باشد و این 
سوال برای آنها مطرح است که در 
این شرایط قسط وام یک میلیونی 

آنها چگونه پرداخت خواهد شد؟
در این رابطه، لازم به توضیح است 
که قسط یارانه بگیران حذف شده 
برعهده دولت خواهد بود. این در 
حالی است که طبق مصوبه هیات 
وزیران در رابطه با سازوکار پرداخت 
وام یک میلیونی در صورت قطعی 
یارانه خانوار مانده اصل و سود در 
تعهد دولت بوده و سازمان برنامه 
و بودجه مکلف است آن را در لوایح 
بودجه سنواتی پیش بینی و به نظام 

بانکی بازگرداند.
براین اساس، شاید در ظاهر ماجرا 
اینگونه به نظر برســد این حذف 
به ضرر دولت تمام خواهد شــد و 
باید قســط وام را بپردازد، ولی در 
اصل اینگونه نیست. مثلا برای یک 
خانوار پنج نفره که قرار است در هر 
ماه حدود ۲۲۷ هزار و ۵۰۰ تومان 
برایشــان یارانه واریز شود، فقط 
در این حالت یک قســط ۳۵ هزار 
تومانی بجایاو  پرداخت خواهد شد 
که بســیار به صرفه تر از پرداخت 
یارانه خواهد بود. به عبارتی هزینه 
کمتر از پنج مــاه یارانه این خانوار 
برابر وام یک میلیونی است که در 
این حالت هزینه پرداخت وام برای 
دولت به طور حتم بــه صرفه تر از 

ادامه پرداخت یارانه خواهد بود.
در حال حاضر دولت در هر ســال 
برای حدود ۷۸ میلیون یارانه بگیر 
حدود ۴۲ هزار میلیارد تومان یارانه 
پرداخت می کند، ایــن در حالی 
اســت که هزینه وام یک میلیونی 
کــه بــرای حــدود ۲۱ میلیون 
 خانوار به ۲۱ هــزار میلیارد تومان 

می رسد.
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زهره حسن تاش رئیس 
اتحادیه آرایشــگاه های 
زنانه اصفهان درخصوص 
تاثیــرات ایــن ویروس 
گفت: »ازآنجا که شیوع 
ویروس کرونا در کشور 
ما همزمان بــا روزهای 
پایانی سال وهمچنین اعیاد شعبانیه 
بود، تعطیلی تالار های عقد وعروسی 
وجشن ها ومیهمانی ها موجب رکود 
کار آرایشــگران وخســارات جبران 
ناپذیرایــن صنف شــد. در حالی که 
عید نوروزوهمزمانی آن با ماه شعبان  
فرصت طلایــی برای رونق کســب 

وکاراین افراد بود«.
وی  همچنین افزود:تا کنون تعدادی 
از آرایشگران به دلیل شرایط اقتصادی 
ناشــی از ویــروس کرونــا مجبور به 
باطل کردن جوازکســب خود شــده 
وازادامه فعالیت ســرباز زده اند ودر 
صورتی کــه دولت فکری بــرای این 
مشــکل نکند تعداد این افراد روز به 
روز بیشتر خواهد شــد، در حالی که 
به گفته حسن تاش بسیاری ازبانوان 

آرایشــگراصفهان جــزء زنــان بــد 
سرپرست  و یا خود سرپرست هستند، 
بنابراین می طلبد که برای جلوگیری 
از تعطیلی آرایشگاه ها وتبعات ناشی از 
بیکاری کار کنان، مسئولین چاره ای 

بیندیشند.
رئیس اتحادیه آرایشــگاه های زنانه 
اصفهــان ادامــه داد: کم نیســتند 
آرایشــگرانی که به دلیل بزرگ بودن 
سالن ها توان پرداخت اجاره بهایشان 
را نداشته اند ودر شرایط بد اقتصادی 
به سر می برند، بنابراین خطر تعطیلی 
وتعدیل نیروبه شــدت آرایشگاه های 

زنانه را تهدید می کند.
نا گفته نماند که راهــکار دولت برای 
جبران ضرروزیان ناشــی از شــیوع 
ویروس کرونا راه اندازی»سایت کارا« 
بود که به موجب آن سالن دارانی که 
در این ســامانه ثبت نام کرده باشند، 
تسهیلات ویژه ای برای پرسنل شان 
در نظر گرفته می شــود اما به گفته 
زهره حســن تــاش تنها افــرادی از 
تسهیلات ناشی از این بسته حمایتی 
بهره مند شــده اند که بیمه سازمان 
تامین اجتماعی باشــند در حالی که 
اغلب زنــان آرایشــگراصفهان بیمه 

تامین اجتماعی نیستند.
 وی در توضیح افزود:به علت بالابودن 
هزینه های آرایشگاه های زنانه مانند 
کرایه ســالن،هزینه آب وبرق، انواع 

صندلی ها، تجهیزات وهمچنین مواد 
بهداشتی آرایشی، شاغلان این حرفه 
به صورت پورسانتی وشــراکتی کار 
می کنند به این صورت که یک صندلی 
از صاحب آرایشگاه کرایه می کنند ودر 
کنار یکدیگر مشغول به کار می شوند 
بنابراین به دلیل بیمه نبودن این افراد 

رابطه کارفرما وکار گری وجود ندارد.
حسن تاش با تاکید براینکه طرح کارا 
مشکلی از صنف آرایشگر رفع نخواهد 
کرد، گفت: بهتر بــود دولت به جای 
این بسته حمایتی، طرح هایی  نظیر 
بخشــودگی مالیاتی، تنفس مالیاتی، 
ترخیص مالیاتی وبیمه پرسنل را برای 

این صنف در نظربگیرد.
 زهره حسن تاش در مورد اقدام جهت 
رفع مشــکل اعضای این صنف گفت: 
به موجب قانون آرایشــگران باید در 
مکانــی اداری، تجاری ویــا دفتر کار 
با رعایت اســتانداردهای بهداشــتی 
مشــغول کار باشــند واز آنجا که در 
چنین شرایط اقتصادی تعداد زیادی 
از آرایشگران ازپس هزینه های اجاره 
سالن ومکانی مجزا بر نمی آیند طی 
نامه نگاری با اتاق اصناف، ســازمان 
صنعت ومعدن ووزارت بهداشت سعی 
داریم اجازه اعطای پروانه کسب را به 
آرایشگرانی که درمکان های مسکونی 
شان پروتکل های بهداشتی را رعایت 
می کنند از این سازمان ها اخذ کنیم 

که این افراد بتوانند در شرایط بهتری 
کار کنند. 

وی همچنیــن در خصــوص نقــش 
ایــن اتحادیــه در خصوص شــیوع 
ویروس کرونا گفت از ۱۷ اســفند ماه 
سال گذشــته تمام شــیوه نامه های 
بهداشتی برای ســالن داران واعضای 
اتحادیه ابلاغ شــد و بعد ازباز گشایی 
مجدد سالن های آرایشی  نیزاستفاده 
از ماسک ودســتکش ورعایت موارد 
بهداشتی،همچنین ممانعت از تجمع 

غیر ضروی افراد در سالن ها ضروری 
ولازم الاجرا شد .

به گفته رئیس اتحادیه آرایشگاه های 
زنانه اصفهــان در حــال حاضر ۱۱ 
بازرس در ســطح شــهر این موارد را 
رصد می کنند که در صورت گزارش 
ومشاهده تخلف در آرایشــگاه ها بار 
اول اخطارداده می شود و صورت بی 
توجهی یک مامور ازاداره بهداشــت 
ویک بازرس از اتحادیه در قالب گشت 
مشــترک به مکان مــورد نظراعزام 

می شــوند، چنانچه با وجــود اخطار 
مجدد خلافی تکرار شــود آن واحد 
صنفی پلمب خواهد شــد .همچنین 
وی افــزود:در حــال حاضــر بنا به 
دســتوروزارت بهداشت ارائه خدمات 
اپیلاســیون، تاتووانجــام خدمــات 
زیبایی ناخن تا اطــلاع ثانوی ممنوع 
اســت ومردم در صورت وجود تخلف 
می تواننــد مراتب را با شــماره تلفن 
۱9۴۰ به اطلاع اداره بهداشت استان 

برسانند.

رئیس اتحادیه آرایشگاه های زنانه اصفهان در گفتگوی اختصاصی با اخبار اصفهان مطرح کرد: 

خسارت 70 درصد آرایشگران اصفهانی از کرونا 
با انتشارویروس کرونا از اواخر بهمن ماه کشور ما نیز مانند دیگر 
کشورها تحت تاثیر تبعات ناشی از آن قرار گرفت واز لحاظ 
اقتصادی ضربه مهلکی را متحمل شد. یکی از مشاغلی که از 

کرونا آسیب زیادی دید حرفه آرایشگری بود.

بازار مالی

همتی از دلایل انتظار برای کاهش قیمت دلار می گوید

احتمال کاهش قیمت دلار چقدر است؟
هر چند قیمت دلار این روزها رشدی قابل توجه را تجربه کرده و پای هر دلار آمریکا به نزدیکی کانال ۱۹ 
هزار تومان در صرافی های بانکی رسیده است اما هنوز ساکنان ساختمان شیشه ای میرداماد از کاهش 

قریب الوقوع نرخ ها می گویند و صرافان نیز احتیاط بیشتری را در معاملات به کار می بندند.

قیمت دلار این روزها رکوردهای تازه ای را تجربه کرده و سدهای مقاومتی یکی پس از دیگری شکسته می شود. دلار 
هر چند در صرافی های بانکی به نزدیکی ۱9 هزار تومان رسیده است اما در بازار آزاد این سد را شکسته و بالاتر از ۱9 
هزار تومان معامله می شود.    در حالی که برخی انتظارات تورمی را عامل رشد دلار می دانند و در عین حال به جو روانی 
ناشی از قطعنامه جدید شورای حکام اشاره می کنند، مسئولان بانک مرکزی از بازگشت وضعیت به حالت عادی سخن 
می گویند و معتقدند شرایط به زودی دستخوش می شود.    نکته مهم در این میان بررسی دلایلی است که افزیش قیمت 
دلار در بازار را موجب شده است. گذشته از عوامل پیش گفته یعنی انتظارات تورمی و جو روانی قطعنامه شورای جکام، 
دلایل عینی و اقتصادی دیگری نیز عامل تغییرات قیمتی در بازار ارز بوده اند. شاید یکی از مهمترین دلایل را باید در 
رفتار صادرکنندگان غیرنفتی جستجو کرد آنجا که هم از بانک مرکزی اخطار می گیرند هم از وزارت صنعت، معدن و 
تجارت. ارزهای حاصل از صادرات غیر نفتی گویا حالا طبق روال همیشه به کشور باز نمی گردند  این مهم خود در کنار 

تحریم های نفتی  فشار اقتصادی ناشی از کرونا، مشکلی ویژه تر را متوجه اقتصادی ایران کرده است.  
 دیگر سو رفتار کره جنوبی در بلوکه کردن منابع ارزی ایران که به گفته حسین تنهایی، رییس اتاق بازرگانی ایران و کره 
در حدود ۶.۵ تا 9 میلیارد دلار برآورد می شود، بازار ارز را تحت تاثیر قرار داده است. در این میان اما چه عواملی سبب 
شده است مسئولان بانک مرکزی و در راس آن عبدالناصر همتی، رییس کل بانک مرکزی خبر از بازگشت وضعیت 

در بازار ارز بدهند؟

  قیمت دلار واقعی نیست 
 هر چند رییس کل بانک مرکزی قیمت واقعی دلار را صراحتا اعلام نکرده است اما می گوید طبق داده های اقتصادی 

قیمت کنونی ارز در بازار واقعی نیست و قیمت ها پایین تر از این محدوده قرار می گیرند.  
 قیمت در هر بازار تحت تاثیر عرضه  تقاضا تعیین می شود. به این ترتیب کمبود ارز حتی به صورت مصنوعی می تواند 

در تعیین قیمت بالاتر برای آن موثر واقع شود.  
 جدا از این مولفه استناد وی به ابزارهایی است که نهاد تحت صدی اش برای مدیریت بازار ارز در اختیار دارد. ابزارهایی 
که البته هیچ گاه به طور شفاف درباره آنها سخنی گفته نشده است اما در یک سال و اندی گذشته با استفاده از آن ها بانک 
مرکزی مهار بازار ارز را در دستور کار قرار داده است. همتی تاکید دارد نهاد تحت تصدی اش پس از وقایع آبان 9۸، ورود 
ایران به لیست سیاه FATF و حتی افت شدید قیمت نفت توانسته است نسبت به اعاده ثبات اقدام کند. حالا نه تنها 
وی این بحران را موقتی می داند بلکه همکارانش در راهرویهای ساختمان بلندمرتبه میردادماد نیز می گویند وضعیت 
در بازار ارز عادی خواهد شد.    دیگر سوی شهر، در میدان فردوسی اما آنها که هنوز به رغم تمام محدودیت ها در خیابان 
مشغول معامله ارز هستند، از بالاتر رفتن قیمت ها سخن می گویند و بر طبل گرانی می کوبند. رفتار بازارهای موازی ارز 

نیز نشان از رشد قیمت ها دارد. رصد بازار مسکن، خودر و طلا و سکه گواه این مدعاست.   

  صادرکنندگان دلارها را برمی گردانند؟
همتی تاکید دارد صادرکنندگان باید تتمه ارزهای صادراتی شان را به کشور بازگردانند، این تاکید از سوی سایر دستگاه 
های اجرایی نیز دیده می شود. پایان تیرماه مهلتی است که از سوی همتی برای بازگرداندن ارزهای صادراتی مشخص 
شده است. اعلام اسامی متخلفین و ابطال کارت بازرگانی و ... اقداماتی است که پس از بی توجهی صادرکنندگان اجرایی 
خواهد شد. حالا اما هر چند کره جنوبی وضعیت خاصی را ایجاد کرده است، مذاکرات با عراق، شرایط تازه ای را پیش 
روی بازار ارز قرار می دهد. آل اسحاق رییس اتاق بازرگانی ایران و عراق گفته است این توافق می تواند زمینه را برای 

بازپرداخت بدهی برقی عراق به ایران نیز فراهم کند.  

   عراق چقدر به ایران بدهکار است؟
یحیی آل اسحاق درباره جزییات این بدهی به ایلنا گفته است: آقای همتی اخیراً همراه هیئتی برای مذاکراه درباره نحوه 
تسویه حساب ها و مبادلات مالی و ارزی به عراق رفته است. در این سفر نحوه تسویه حساب بدهی عراق به ایران که ناشی 
از صادرات برق و انرژی به این کشور است، مشخص شد. این بدهی به علت صادرات مداوم برق ایران به عراق مرتباً تغییر 

می کند اما اکنون در حد ۳ تا ۴ میلیارد دلار است.
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کشاورزی مشارکتی برای حذف دلال ها و کمک به کشاورزان
بنیانگذار یکی از استارت آپ های مستقر در مرکز رشــد رویش جهاد دانشگاهی که در زمینه کشاورزی 
مشارکتی فعال است درباره فعالیت های این مجموعه گفت: در فرآیندی که در این استارت آپ طراحی شده 

است، تقریبا تمام واسطه ها حذف می شوند و منابع مالی مورد نیاز کشاورزان نیز مستقیما تامین می شود.
سام صفوی درباره این استارت آپ مستقر در مرکز رشد رویش جهاد دانشگاهی گفت:  این شرکت دانش بنیان 

به عنوان سامانه کشاورزی مشارکتی، یک شرکت نوپا است که موفق به دریافت عنوان »شرکت خلاق« از سوی 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری شده است. وی اظهار کرد: کشاورزها و باغدارها در مراحل کاشت، داشت 

و برداشت و پس از برداشت به مشارکت مردم نیاز دارند؛ مثلا وقتی کشاورزی در زابل می خواهد انگورش را برداشت 
کند، باید برای انگورهایش جعبه های مناسب و کاغذهایی برای بسته بندی تهیه کرده و فکری به حال حمل و نقل استاندارد و 

تامین هزینه های کارگری اش بکند. معمولا پول کشاورزها در طی دوره تمام می شود و در حوالی زمان برداشت، برای موارد گفته شده بودجه ای 
برایشان باقی نمی ماند. به همین دلیل اغلب مجبور می شوند محصول خود را به قیمت خیلی کم به دلال های میوه بفروشند. وی ادامه داد: برای 
جلوگیری از این اتفاق، به کمک این استارت آپ، مردم بخشی از محصول کشاورز را پیش خرید می کنند. مثلا اگر کشاورزان منطقه ای ۱۰۰ تن 

انگور دارند ۲۰ تن از آن را به مردم پیش فروش می کنند و با مبلغ آن، به نوعی تامین نقدینگی سریع و آسان  انجام می دهند.

 رهبران نباید به هر آنچه 
که متفاوت است، نقاب 

بزنند. شخصیت، سوالات، 
احوالپرسی ها و حس شوخ طبعی 

شما همه عناصر اساسی و مهم 
وجود شما هستند. اگر آن موارد 

را به محیط کار نیاورید، هرگز 
پتانسیل واقعی خود را برآورده 

نخواهید کرد

،،
اصفهان پلاس

یادداشـــت
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از نظر بســیاری، بیشــتر 
ایــده رهبــران نوجــوان 
اکســی مورونیک اســت. 
ما به خودمــان می گوییم 
تجربه های زندگی چیزی 
است که باعث شکل گیری 
یک رهبر بزرگ می شــود. 
اما در اینجا هفت داستان وجود دارد که آن 

خرد متعارف را تغییر می دهند.

   در رهبری خودت باش
هنگامیکه  Justin  ۱3ســاله بود، وی 
از یک جلســه ملاقات در مقطع مدرسه 
راهنمایی رد شــد زیرا مقامات نسبت به 
علائم بیماری وی نادان بودند: ســندرم  
Tourette. جاستین ســازمانی به نام 
اعمال شایســته افتخار را ایجاد کرد که 
هدفش مبارزه با جهل و عــدم تحمل از 
طریق صحبت کردن و پذیرش اختلافات 
اســت. او عبارت “زندگی با صدای بلند” 
را خلق کرد، به معنای پذیرفتن و افتخار 
کردن به خود و به اشــتراک گذاشتن آن 
نگرش با دیگران. این عنوان ســخنرانی 
است که  در ۱۰ ایالت به بیش از5۰،۰۰۰ 

دانش آموز داده می شود.
 رهبــران نباید به هر آنچــه که متفاوت 
است، نقاب بزنند. شــخصیت، سوالات، 
احوالپرســی ها و حس شوخ طبعی شما 
همه عناصر اساســی و مهم وجود شــما 
هســتند. اگر آن موارد را بــه محیط کار 
نیاوریــد، هرگز پتانســیل واقعی خود را 
برآورده نخواهید کــرد و از موفقیت لذت 

نخواهید برد.
ماســک حرفه ای بودن را کنار بگذارید 
و به خودتان اجازه دهید “درســت مثل 

جاستین” در رهبری خودتان باشید.

   شرکت خود را به غار قدرت تبدیل 
کنید

Kajmere    ۱5ساله، در سال ۲۰۰5 به 

نوروبلاستوما تشخیص داده شد و به او گفته 
شد که او بیش از شش سال زندگی نخواهد 
کرد. او جنگید و جان سالم به در برد، ولی 
در سال ۲۰۰8 به سرطان خون میلوئید 
مبتلا شــد. به دلیل تأثیراتی که درمان 
ســرطان بر ظاهر وی و اینکه توسط دو 
مادر لزبین بزرگ شده بود، کجمیر موضوع 
طعنه های بی پایان همکلاسی هایش شد. 
در پاسخ، وی غار قدرت خودش را تشکیل 
داد، سازمانی که به نوجوانان آموزش داد تا 
در مورد زورگویی در جوامع خود ســخن 

بگویند و موضع بگیرند.
ممکن است محل کار مانند پناهگاهی امن 
از خشونت به نظر برسد، اما چنین نیست. 
چه فریاد زدن ها،  ناسزا گفتن ها، شوخی 
های تحقیرآمیز و یا آزار و اذیت هایی که 
باعث سوءاســتفاده و بدعت شده است و 
استرس و گردش مالی کارکنان را افزایش 
می دهد. بنابراین، رهبــران باید گروه ها 
و ســازمان های خود را به غارهای قدرت 
تبدیل کنند – فضاهــای امنی که در آن 
همه قدرت ایستادگی دربرابر خشونت ها و 
دفاع از قربانی و کسب و کار را داشته باشند.

   یک رهبر در بحران باشید نه یک 
مدیر بحران

وقتی Sanah کلاس هفتم بود یک روز 
صبح بیدار شد و متوجه ریزش غیر عادی 

موهایش شد.
خیلی زود آلوپسی او را کاملًا طاس کرده 
بود. در ابتدا، او این بحران را مدیریت کرد. 
وی با پوشیدن کلاه گیس هایی که اصلا 

دوست نداشت با ناامنی مبارزه کرد.
سپس او تصمیم گرفت رویکرد متفاوتی 
داشته باشــد. او موهای مصنوعی را رها 
کرد، به جای آن هدســت های پیشانی 
پوشید و روز بین المللی طبیعی که همه 
ساله در ســیزدهم فوریه، روز قبل از روز 
ولنتاین برگزار می شود را راه اندازی کرد 
که این شــعار را بیان می کنــد: “قبل از 
اینکه دیگران را دوســت داشته باشیم، 
باید خودمان را دوســت داشته باشیم”. 
امسال، #Natural Day بیش از 3۰۰۰ 

یادداشت از ۲8 کشور مختلف داشت.
این رهبری بحران بود. سانا به جای اینکه 
ریسک های خودش را به حداقل برساند، 
فهمید که می تواند از موقعیت های سخت 
برای توانمند سازی دیگران استفاده کند. 
چه یک بحران شــخصی یا حرفه ای، چه 
فردی یا سازمانی باشد، رهبران می توانند با 
طراحی یک استراتژی متمرکز در خدمت 

به همه افراد متاثر، پاسخ دهند.
این نه تنها به شما، بلکه به تیم یا سازمان 
شما کمک می کند تا طوفان را تحت تأثیر 
قرار دهند. همچنین جامعــه ای از مردم 
ایجاد می کند که در آینده برای محافظت 

از شما کنارتان خواهند بود.

   اول باشید
Siddhi ۱6 ساله، در هند زندگی می کند 
– کشوری که همچنان گفتگو درباره روابط 
جنسی در بسیاری از اجتماعاتش یک تابو 
است. با این حال، وی به یک مدافع پرشور 
حقوق LGBT، ســازمانی تبدیل شده 
است که دانش آموزان همجنسگرا و عادی 
را در مکاتب هندی ترغیب می کند تا از آثار 
هنری، فیلم ها، اعتراضات، سخنرانی ها 
و کارگاه های آموزشــی برای گســترش 
آگاهی از مسائل LGBT استفاده کنند. 
اکنون در پنج مدرسه فعال است، اما قصد 
دارد در سراسر هند از جمله در دانشگاهها 

حضور داشته باشد.
نکته: پیروی ســریع را فراموش کنید. 
بهترین رهبران تــلاش می کنند که اول 
باشند – پیشــگام در محصولات جدید، 
فناوری ها و مدل های کســب و کار شوند. 
برندهای خود را می سازند و مبانی بی نظیر 
برای استراتژی ها و ارتباطات سازمان خود 
ایجاد می کنند تا بنیاد منحصر بفرد خود 
را داشته باشــند. همانطور که آندره ژید 
نویسنده فرانســوی و برنده جایزه نوبل 
گفت: “انســان نمی توانــد اقیانوس های 
جدیدی را کشف کند مگر اینکه شجاعت 

داشته باشد تا ساحل را از دست بدهد.”
اگر شــما نمی توانید به ســرعت جمله 
“شرکت یا تیم من اولین است …” را کامل 

کنید، آیا واقعاً رهبری پیشتاز هستید؟

   بر روی یک مشتری متمرکز شوید
Ruchita در سن ۱3 سالگی از ایالات 
متحده به هند ســفر کــرد و در آنجا با  
Asha آشنا شــد، یک بیوه ۲7 ساله که 
سخت در تلاش بود تا بتواند از خانواده اش 
حمایت کند. خردســالان آشا مدرسه را 
ترک کرده بودنــد تا کار کننــد و درآمد 
داشته باشند.   Ruchitaبه مدرسه اش 

بازگشت و شروع کرد به جمع آوری پول 
برای Asha  تــا بتواند برای او یک چرخ 
خیاطی بخرد. او این کار را کرد و در طی 
یک ســال، Asha منبع درآمد پایداری 
داشــت که به فرزندانش اجــازه داد تا به 

مدرسه خود برگردند.
Ruchitaبــا بهره گیری از داســتان 
موفقیت آمیزش ” Sew A Futur” را 
تاسیس کرد، سازمانی که اکنون به ۱8۲ 
بیوه با فرزندان خردسال کمک کرده است 

تا خودکفا و مستغنی باشند.
رهبری واقعی از اشــتیاق بــه اثرگذاری 
معنادار به هر روشــی کــه بتوانید انجام 
دهید سرچشــمه می گیرد. بلند پروازی 
نکنید، بلکه با یک مشتری ایده آل، مانند 
Asha یا گروهی از مشــتریان، شروع 

کنید. نیازهای آنها را بشناسید، راهی برای 
برآورده کردنشان پیدا کنید، این داستان را 
به اشتراک بگذارید تا بر روی دیگران تاثیر 
بگذارید و آنگاه شروع به بزرگ شدن کنید.

مادر ترزا گفت: “همه ما نمی توانیم کارهای 
فوق العاده انجام دهیم. امــا ما می توانیم 
کارهای کوچک را با عشق فوق العاده انجام 
دهیم. ” و این در رهبری کردن نیز هست. 
با عشق بسیار زیاد روی چیزهای کوچک 
متمرکز شوید و ببینید که جذب پرسنل 
و مشــتریان درحوزه کاری شــما چقدر 

ساده تر است.

   اقدام مناسب درمورد مشکلات 
پیش بینی شده

Trisha، ۱3 ســاله بود که وحشت زده 
از شنیدن داستان نوجوانانی که به دلیل 
زورگویی های سایبری دست به خودکشی 
زدند، تصمیم گرفت مهارت های فن آوری 
خود را برای حل این مسئله به کار بگیرد. او 
ReThink را راه اندازی کرد، یک برنامه 
نرم افزاری آنلاین که به جوانان این فرصت 
را می دهد تا در ارسال پیام های توهین آمیز 
در رسانه های اجتماعی تجدید نظر کنند. 
از بین ۱5۰۰ مورد، ReThink حدود 
93 درصد حوادث زورگویی ســایبری را 
کاهش داد. تریشا دارای حق ثبت اختراع 
برای این برنامــه اســت و هم اکنون در 
حال سازگارسازی آن با تمام شبکه های 

اجتماعی است.
رهبران باید برای کاهش خطرات و درک 
علل درگیری ها در ســازمان های خود، 

از یک روش پیشــگیرانه استفاده کنند. 
وقتی منشا یک مشکل را هدف قرار دهید، 
می توانید در وهله اول از وقوع بحران ها و 
سپس از همه فشــارهای مالی، عاطفی و 
شغلی جلوگیری کنید. مانند بسیاری از 
موارد زندگی، پیشــگیری بهتر از درمان 

است.

   به یاد داشته باشید که بازی کنید
Ellijah ۱7 ســاله، طی سه سالی که در 
مرکز مراقبت و نگهداری زندگی می کرد، 
در معــرض آزار بدنی وحشــتناک قرار 
گرفت و این دوره را با ســوختگی درجه 
سه تقریباً نیمی از بدنش و از دست دادن 
انگشتان پای راستش پشت سر گذاشت. 
وی پس از یافتــن یک خانــه و خانواده 
خوب و دوست داشــتنی، امید و شادی را 
 برای بچه هایی مانند خــودش به ارمغان

آورد.
به عنوان یــک رهبر، با دشــواری روبرو 
خواهید شــد. این اجتناب ناپذیر است. 
مدیریت مؤثــر در آن لحظــات تاریک 
یک چیز اســت و نگرش چیــز دیگری. 
گردهمایی همــکاران با هــم برای یک 
مهمانی پس از یک بازگشت بزرگ ممکن 
است عجیب به نظر برسد، اما پیام مهمی 
را در بر دارد. همیشــه چیزی یا شخصی 
وجود دارد که می توان سپاسگزار او بود و 
به بزرگداشت و تجلیل آن پرداخت. چنین 
تجربیات مشترکی فرهنگ انعطاف پذیری، 
ایجــاد  مثبت اندیشــی  و   همدلــی 

می کند.

چرا رهبران باید مانند نوجوانان فکر کنند؟

مدیریت به سبک سال های نوجوانی!
Mattie JT Stepanek یک رهبــر معمولی نبود. او 
یک شاعر، صلح طلب و نویســنده پنج کتاب پرفروش در 
نیویورک تایمز بود که مورد استقبال اوپرا قرار گرفت، تنها 
13 سال داشت که او – مانند ســه خواهر و برادر کوچکتر 
خود – در اثر بیماری نادر دیستروفی عضلانی درگذشت. 
عده معدودی از کارآفرینان به تأثیری که متی در زندگی 
کوتاه خود انجام داد، دست یافتند و هنوز داستان متی مطلقا 
 Dr. Jeni ،غیر معمول نیســت. من به تازگی با مادر متی
Stepanek، در اجلاس رهبران نوجوان جهان – 30 جوان 
تغییر دهنده از سراسر جهان – همکاری کردم. من به عنوان 
یکی از تسهیل گران، انتظار داشتم انواع خرد دنیوی را با این 
نوجوانان تقسیم کنم. در عوض، با تعدادی درس مهم رهبری 

برای کارآفرینان آن جا را ترک کردم. 

به عنوان یک رهبر، با 
دشواری روبرو خواهید 
شد. این اجتناب ناپذیر 

است. مدیریت مؤثر 
در آن لحظات تاریک 

یک چیز است و نگرش 
چیز دیگری

بیش از 40 شتابدهنده نوآوری از پیچ کرونا عبورکردند

با توجه به تاثیرگذاری شــیوع ویروس کووید 19 بر 
فعالیت های زیست بوم استارت آپی کشور، علاوه بر 
شرکت های دانش بنیان و فناور، اجزاء مختلف زیست 

بوم نیز از تسهیلات تخصیص یافته در این حوزه بهره مند شده اند.

به گزارش مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری، پس از همه گیری ویروس کرونا، شــرکت های دانش بنیان و 
فناور عضو این زیســت بوم، جزء اولین پیشگامانی بودند که محصولات 

فناورانه خود را برای مقابله با این بیماری روانه بازار کردند.

  عبور از پیچ کرونا
به تازگی نمایشگاهی سراسری با حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری در همین خصوص برگزار شد و ده ها شرکت محصولات خود را 
اعم از دستگاه ها و خطوط تولید ماسک، مواد ضد عفونی کننده، ونتیلاتور 
و دیگر تجهیزات پزشکی و درمانی مورد نیاز را عرضه کردند، ساخت کیت 
تشخیص کرونا و ادامه تلاش برای ارتقاء روش های درمانی در این حوزه، 
تنها بخشی از اقدامات موفقی است که توســط فعالان نوآور کشور انجام 

گرفته است.
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری در کنار حمایت از شرکت های 
فعال در این حوزه تلاش کرده است تا مراکز مهم و حیاتی فعال در زیست 
بوم، مانند شــتابدهنده ها و مراکز رشــد و نوآوری را نیز مورد حمایت قرار دهد تا 

بتوانند با اطمینان خاطر بیشتری از پیچ کرونا عبور کنند.
مهدی عظیمیان رئیس مرکز شتابدهی نوآوری معاونت علمی با اشاره به تاثیرگذاری 
شیوع بیماری کرونا بر زیست بوم استارت آپی کشور گفت: پس از همه گیری کرونا، 

شرکت های استارت آپی و اجزاء مختلف زیست بوم نیز از آسیب های این بیماری 
مصون نماندند. با این حال دولت تلاش خود را برای حمایت از زیست بوم کارآفرینی 

ادامه می دهد.
عظیمیان در مورد اقدامات مرکز شــتابدهی نوآوری در این حــوزه، گفت: مرکز 
شتابدهی نوآوری معاونت علمی، با بررسی جوانب مختلف این مسئله و میزان تاثیر 
آن بر فرایند برگزاری رویدادهای کارآفرینی و فعالیت شــتابدهنده های نوآوری 
کشور، پیشنهاد کمک به شــتابدهنده های نوآوری و فضاهای کار اشتراکی را به 

معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری ارائه کرده است.
وی افزود: با پیگیری های معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری و همکاری 
صندوق نوآوری و شکوفایی، برنامه های حمایتی در این حوزه پیش بینی شده است. 
بر این اساس، تا به حال 4۱ شتابدهنده نوآوری موفق به دریافت تسهیلات شده اند و 

حدود ۲۰ شتابدهنده دیگر نیز در آستانه دریافت تسهیلات قرار دارند.
رئیس مرکز شتابدهی نوآوری افزود: همچنین با پیشنهاد این مرکز، 9 فضای کاری 
اشتراکی نیز جهت اخذ تسهیلات معرفی شدند که اقدامات اولیه و تشکیل پرونده 

برای آنها انجام گرفته است.
علاوه بر این، ده ها رویــداد کارآفرینی با کمک مرکز شــتابدهی نوآوری معاونت 
علمی و فنــاوری به صورت مجازی برگزار شــده اســت و تیم هــای مختلفی از 
 شــتابدهنده های نوآوری کشــور توانســتند خدمات قابل توجهی را به جامعه

 عرضه کنند.

پورتال دانشگاه شریف
گــــــزارش

استارت آپ

کار سخت 
 سرمایه گذاران

 تازه وارد
به نظر می رســد کــه قیمت های 
حبابی فعلی در اکثر شرکت های 
بازار ســرمایه با کوچک ترین افت 
قیمت ارز می توانند با افت و کاهش 
سریع و ســنگینی همراه باشند و 
ســرمایه گذاران تازه وارد در این 
بازار کار سختی را پیش رو خواهند 

داشت.
قیمت ارز همچنــان در بازار های 
مالی بدون توقف به نظر می رسد و 
در برخی معاملات شنیده ها حاکی 
از ثبت قیمت ۲۰ هزار تومانی نیز 
بوده اســت. این موضوع که منجر 
به افت شــدید و مجدد وضعیت 
اقتصادی اکثــر خانوار های ایرانی 
می شود، متاســفانه با بی تفاوتی 
مسئولین مواجه شده و شاهد هیچ 
واکنش صحیح و حتی حداقلی از 
سوی ارکان دولتی و نظارتی مثل 
دولت و مجلس شــورای اسلامی 
نیستیم و ظاهرا دوره جدید مجلس 
نیز شــاهد رســیدگی بــه موارد 
حاشیه ای و صرفا کم هزینه برای 

نمایندگان شده است.
در خبــری دیگــر از حــوزه ارز، 
بانک مرکــزی ضمن تشــکر از 
صادرکنندگانی که در راســتای 
مصالح و منافع جامعه نســبت به 
برگشت ارز حاصل از صادرات اقدام 
کرده اند، اعلام می کند درصورت 
عدم برگشــت ارز توســط سایر 
صادرکننــدگان، مطابق مقرارت، 
اسامی متخلفان در رسانه ها انتشار 

می یابد.
چند ماه پس از آغــاز بحث درباره 
امکان رفع تعهد ارزی با ورود موقت 
کالا به کشــور، ســازمان توسعه 
تجارت اعلام کــرده که این طرح 
در گام پایانی خود قرار دارد. در دو 
سال اخیر با بازگشت تحریم های 
غیرقانونــی آمریــکا، دولت برای 
مدیریت بازار ارز دو سیاست را به 
شکل همزمان اجرایی کرد، نخست 
محدود کــردن واردات و کاهش 
تعداد کالا هایی که در این ایام امکان 
ورود به ایران را دارند و از سوی دیگر 
برقرار کردن یک تعهد ارزی برای 
صادرکنندگان کالا های غیرنفتی 
که به آن ها زمانی چندماهه می دهد 
تا ارز حاصل از صــادرات خود را به 

طرق مختلف به کشور بازگردانند.
بــا توجــه بــه محدودیت هایی 
که بر ســر راه همکاری بانک ها و 
صرافی های بین المللــی با ایران 
وجود دارد، بانــک مرکزی اعلام 
کرده که صادرکنندگان می توانند 
5۰ درصد از ارز خود را در ســامانه 
نیما تحویل واردکنندگان دهند و از 
سوی دیگر 3۰ درصد را نیز خود به 
واردات در ازای صادرات اختصاص 
دهند. با این وجود یکی از طرح هایی 
که بخش خصوصی از ماه ها پیش 
آن را پیگیری کــرده، بحث ورود 
موقت کالا به عنوان بخشی از رفع 

تعهد ارزی صادرکنندگان است.
بازار خودرو در شــرایطی با صعود 
دوبــاره قیمت هــا و نابســامانی 
روبه رو شــده که قرار است فرآیند 
قیمت گذاری خودرو هــا دوباره از 
نقطه صفر آغاز شود و دستورالعمل 
قیمت گذاری مــورد بازنگری قرار 
گیرد. در نتیجه، اجــرای مصوبه 
فــروش ۱۰ درصــد بــالای نرخ 
کارخانه نیز منتفی شــده و ظاهراً 
معیار دیگری برای کنتــرل بازار 
وجود ندارد. برخی خبر ها حاکی از 
پیشنهاد قیمت 9۰ میلیون تومانی 

برای پراید است.

بورس نیوز
تحلیــل بورس
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